
 PROTOKÓŁ Nr XXX/17

z obrad XXX  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  28 i 29 sierpnia 2017 roku godz. 14.00

Obradom sesji  przewodniczyła  Pani  Żaneta Andrzejewska  – Przewodnicząca  Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad. 1a      P  rze  wodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca                  

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła I część obrad XXX sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz.

Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 12 

radnych (brak Dams Sławomir, Koplin Zenon i Wicher Kazimierz) i Rada jest władna do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta,  

Skarbnika  i  Zastępcę Skarbnika.  Ponadto powitał Pana Krzysztofa Tomczyka Prezesa GZK, druha 

Stanisława Hermana Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego OSP, wszystkich dyrektorów naszych 

jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych oraz pozostałych przybyłych na sesję. 

Stwierdziła, że oprócz osób publicznych nie ma na sali innych, dlatego nie pyta o prawo ujawnienia  

wizerunku. 

Na Sekretarza  obrad zaproponowała  kolejnego radnego z  listy obecności  Panią Magdalenę Janc-

Węglewską, która wyraziła zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W  wyniku  głosowania,  jednogłośnie  Sekretarzem  obrad  została  wybrana  Pani  Magdalena  Janc-

Węglewska.  

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  porządek  obrad  został  radnym  doręczony.   Wobec  braku  uwag,

porządek  poddano  pod  głosowanie  i  przyjęto  jednogłośnie.  Porządek  obrad  przedstawia  się

następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:

a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
b)  przedstawienie porządku obrad,
c)  przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji Rady Gminy 
d)  informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad                       



       XXIX sesji
e) informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 
2. Przedszkole BAJKA – nowy zakres pracy po oddaniu nowego budynku 
3. Omówienie prac w nowej strukturze oświaty w naszej gminie.  
4. Podjecie uchwała w sprawie:
4.1. wyrażenia pozytywnej opinii dotyczącej zawarcia umowy do 3 lat
4.2. wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów rolnych stanowiących własność Gminy Lubasz na
kolejne 3 lata  
4.3. zmiany statutu sołectwa Sokołowo
4.4.wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oraz przyznania pierwszeństwa w nabyciu jej
najemcy 
4.5. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki nr
94/1 w Lubaszu 
4.6.  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  rejonie  ul.
Szamotulskiej w Lubaszu 
4.7. wyrażenia woli udziału Gminy Lubasz we wspólnej realizacji projektu z Gminą Wieleń pn.
Przebudowa drogi Hamrzysko- Krucz
4.8. zmian w budżecie

4.9. zmian w WPF  

4.10. sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Przewodniczącej Rady Gminy 

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

7. Wolne wnioski i informacje

8. Zakończenie obrad.

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji Rady Gminy

Przewodnicząca stwierdziła, że nie ma dzisiaj Pana Zenona Koplina, który był sekretarzem 

poprzedniej sesji. Wobec tego, że nie upoważnił nikogo do przedstawienia protokołu po 

skontaktowaniu się z nim będziemy wiedzieli czy przedstawi protokół na II części czy też kogoś do 

tego upoważni.  

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXVIII sesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni mają jakieś uwagi lub pytania? W związku z tym, że  pytań nie było poddała informację pod

głosowanie i przyjęto ją jednogłośnie.  Poprosiła następnie  Wójta o informację 

    
Ad.1 e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 



Zabierając głos Wójt Gminy powiedział „Okres między sesjami to czas wakacyjny. Był to jednak czas

intensywnych  prac  związanych  przede  wszystkim  z  wdrożeniem  reformy  systemu  oświaty  oraz

realizacja innych zadań zakontraktowanych w budżecie gminy i wynikających z bieżących sytuacji. Na

Państwa uwagę zasługują następujące zagadnienia :

1.      Z dniem 30 czerwca br. upływał termin wypowiedzenia umowy najmu lokali przeznaczonych na

gabinety  lekarza podstawowej opieki  zdrowotnej.  Przypomnę, że nowym najemcą lokalu  jest

WEN – VITA NZOZ Małgorzata Pawelska – Wenda ul. Kasztanowa 5 , Ciszkowo, 64-700 Czarnków.

Informowałem już, że ze względu na konieczność dostosowania lokalu do potrzeb prowadzenia

działalności – lekarza podstawowej opieki zdrowotnej przychodnia w Lubaszu będzie nieczynna 

w miesiącach lipiec i sierpień. Zgodnie z obowiązującym stanem prawnym, lokale musiały zostać

odmalowane i  przystosowane do potrzeb osób  niepełnosprawnych,  co potwierdziła  kontrola

Państwowej Powiatowej Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej w Czarnkowie .  Przejęcie od spółki

Przychodnia lekarska Ewa Masiakowska lokalu poprzez spisanie protokołu zdawczo – odbiorczego

miała dokonać komisja w dniu 3 lipca br. Komisja dokonała odczytu liczników energii elektrycznej

oraz  zużycia  wody.  Do  przejęcia  lokalu  jednak nie  doszło,  gdyż  w jednym  z  pomieszczeń  w

poczekalni  znajdowały  się  szafy  z  dokumentacja  medyczna  pacjentów  byłej  przychodni.  Do

przekazanie lokalu nowemu podmiotowi tj. WEN – VITA zatem nie doszło. Najbardziej istotną

sprawą  kluczową  w  tym  zagadnieniu  była  sprawa  wspomnianej  dokumentacji  medycznej

pacjentów przychodni. W tej sprawie, jak mówiłem w informacji na czerwcowej sesji, zgodnie

z  obowiązującymi  przepisami  ustawy o  prawach  pacjenta  i  Rzeczniku  Praw Pacjenta,  Gmina

Lubasz  nie  była  stroną.  Gmina  Lubasz  wynajmuje  jedynie  pomieszczenia  na  prowadzenie

gabinetów  lekarza  podstawowej  opieki  zdrowotnej.  Rozporządzenie  Ministra  Zdrowia

z 21 grudnia 2010 r. w sprawie rodzajów i zakresu dokumentacji medycznej oraz sposobu jej

przetwarzania w § 76 przewiduje, że w przypadku całkowitej likwidacji  działalności medycznej

miejsce  przechowywania  dokumentacji  określa  ten  podmiot.  Tylko  w  przypadku,  gdy  inna

jednostka przejmuje zadania likwidowanej jednostki , wówczas oryginalna dokumentacja zostaje

przekazana nowej jednostce. Procedura ta dotyczy jedynie sytuacji, w której spółka  podjęłaby

decyzję o przeniesieniu całej bądź części działalności, co w tym przypadku nie ma miejsca. Zatem

sprawa  przechowywania  dokumentacji  leżała,  naszym  zdaniem,   w  gesSi  spółki  i  podmiotu

z którym spółka zawrze stosowną umowę. Nie mniej jednak, Gmina natychmiast w dniu 3 lipca



br. skierowała pismo z zapytaniem do Wielkopolskiego Oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia

z  prośbą  o  wskazanie  sposobu  rozwiązania  problemu.  Poza  tym  prowadziliśmy  rozmowy

z  Prezesem  Izby  Lekarskiej  w  Poznaniu  oraz  Wicewojewoda  Wielkopolskim,  by  kłopot  jak

najszybciej  rozwiązać.  Wielokrotne spotkania Zastępcy Wójta z Państwem Masiakowskich,  na

których zaproponowaliśmy szybkie przeniesienie dokumentacji do pomieszczenia tzw. Archiwum

tj pomieszczenia po byłym gabinecie stomatologicznym tez nie przynosiły rezultatu. Byli najemcy

stali  na  stanowisku,  że  to  nowy  podmiot  ma  przyjąć  od  nich  dokumentację.  Sprawę

jednoznacznie rozwiązała odpowiedź z Narodowego Funduszu Zdrowia.  Okazało się, że nasze

stanowisko od początku było prawidłowe, a sprawa zabezpieczenia dokumentacji należy właśnie

do byłych mieszkańców. Doszło w końcu do spotkania  z  właścicielka spółki,  podczas którego

zaproponowałem najem pomieszczeń archiwum oraz piwnicy, aby dokumentacja mogła tam być

przechowywana. Spółka chciała, aby użyczyć jej te pomieszczenia na okres 20 lat bezpłatnie. Nie

zgodziłem się na to. Ostatecznie spółka przystała na moja propozycję i podpisała porozumienie,

na mocy którego przez okres do 30 czerwca 2018 roku pomieszczenia te będą wynajmowane za

1,00 zł neTo za każde, a później za stawkę 5,00 zł neTo za pomieszczenia archiwum oraz 0,50 zł

za piwnicę. Ostatecznie, po burzliwym okresie wezwania, do przejęcia lokali  doszło w dniu 8

sierpnia.  Następnego  dnia  przekazano  lokal  nowemu  najemcy,  który  natychmiast  skierował

wniosek  o  wpis  do  rejestru  placówek  medycznych.  Po  uzyskaniu  wpisu  został  skierowany

wniosek  do  Narodowego  Funduszu  Zdrowia  o  kontrakt.  W  tej  chwili  trwają  ostatnie  prace

dostosowawcze i z dniem 1 września br. placówka będzie czynna dla pacjentów.

   W  związku  z  zakończeniem  działalności  Przychodni  chciałbym jeszcze  raz  bardzo  serdecznie

podziękować jej  właścicielce  Pani  Ewie  Masiakowskiej  za  długoletni  trud opieki  nad naszymi

mieszkańcami,  a  nowemu  podmiotowi  i  naszym  mieszkańcom  życzę  by  udało  się  tym

środowiskom jak najszybciej spełnić oczekiwania, każdy oczywiście swoje.

2.      Zakończyła  się  realizacja  dwóch  projektów  unijnych.  Pierwszy  z  nich  to  budowa  drogi

Antoniewo  –  Krucz  współfinansowany  ze  środków  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich.

Komisja dokonała odbioru ostatecznego drogi w dniu 20 lipca br. W ramach  prac dodatkowych,

na  które  środki  pochodzą  z  pomocy  finansowej  powiatu  Czarnkowsko-  trzcianeckiego,

wykonanych zostało 10 wjazdów na posesje oraz wykonana bariera ochronna przy Gulczance.

Obecnie, po uregulowaniu należności wobec wykonawcy, skierowany został wniosek o płatność,



by  jeszcze  w  tym  roku  wpłynęła  pomoc  z  programu.  Do  czasu  jej  przekazania,  korzystamy

z pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego. Drugim zakończonym zadaniem, jest rozbudowa

przedszkola BAJKA w Lubaszu. Już dziś wraz z Panią Dyrektor serdecznie zapraszamy na otwarcie

obiektu, które odbędzie się 31 sierpnia. Trwają jeszcze ostatnie prace porządkowe w starej części

obiektu, które finansowane są już tylko z naszych środków. Na ten cel w zmianach do budżetu

zaproponujemy zwiększenie puli środków o 20 tysięcy złotych.

3.      Trwają prace nad utwardzeniem placu za marketem MILA. Po przeprowadzonym postępowaniu

przetargowym,  które  wygrał  Rejonowy  Związek  Spółek  Wodnych  w  Śmieszkowie,  prace

postępują  zgodnie  z  harmonogramem.  Zakończenie  przewidziane  jest  w  pierwszej  połowie

września. Po dokonanym odbiorze technicznym, można będzie dokonać przeniesienia targowiska

z  placu przed remizą.  Poprawi  do  zdecydowanie  komfort  i  handlujących  i  ich  klientów  oraz

przywróci bezpieczny wyjazd z remizy OSP. Powstaną także nowe miejsca parkingowe, których

przecież brakuje. Prace nad innymi zadaniami ujętymi w budżecie gminy również są prowadzone.

Po  podpisaniu  umowy  na  współfinansowanego  z  Wielkopolskiego  regionalnego  Programu

Operacyjnego  na  budowę  oczyszczalni  ścieków  oraz  kanalizacji  sanitarnej  w ulicy  Kolejowej,

ogłosiliśmy  już  dwa  przetargi.  Pierwszy  został  unieważniony,  ponieważ  złożone  w  tym

postepowaniu oferty przekraczały kwoty zabezpieczone w budżecie Gminy oraz w Wieloletniej

Prognozie Finansowej. Do drugiego na budowę oczyszczalni ścieków zgłosili się dwaj oferenci.

Kwoty także przekraczają kwoty zabezpieczone. Przegląd ofert jeszcze trwa. Dwukrotnie także

ogłosiliśmy przetarg na budowę wind przy Szkole Podstawowej w Lubaszu oraz budynku byłego

gimnazjum. W postępowaniach tych nie wpłynęła żadna oferta. Musimy w tej chwili przystąpić

do  negocjacji  z  wyszukanym  podmiotem.  Ogłosiliśmy  także  przetarg  na  dostawę  sprzętu

komputerowego, sprzętu do prowadzenia zajęć dla osób z niepełnosprawnością. Przypomnę, że

jest  to  element  tak  zwanego  „twardego”  projektu  oświatowego,  który  to  projekt

współfinansowany  ze  środków WRPO  realizowany będzie  do 30 czerwca  2018  roku.  Drugim

elementem  są  wspomniane  windy  w  szkołach  oraz  przebudowa  budynku  gospodarczego

w Szkole Podstawowej w Lubaszu .W tym też względzie musi być dokonana na dzisiejszej sesji

zmiana  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej.  Zmiana  dotyczyć  będzie  także  i  drugiego

„miękkiego”  projektu  oświatowego,  który  zgodnie  z  zamierzeniami  miał  być  realizowany

w 2018 roku. Ze względu jednak na zmianę systemu szkolnego, aby uzyskać wskaźniki z wniosku,



musi on rozpocząć się już od 1 września tego roku. Dotyczy prowadzenia zajęć dodatkowych oraz

utworzenia pracowni tematycznych w Szkole Podstawowej w Lubaszu i Miłkowie.

4.      Na ostatniej sesji informowałem Państwa o nieprawidłowościach ujawnionych w trakcie audytu

przeprowadzonego w Gminnym Zakładzie Komunalnym w Lubaszu. W związku z tym, że rada

Nadzorcza spółki nie odpowiedziała na moje pisma w sprawie ustosunkowania się do zarzutów

audytu,  dokonałem  zmian  w jej  składzie.  Powołałem Pana  Radosława Łotyszonka,  Jarosława

Szczęsnego oraz Mariusza Prukałę do składu rady Nadzorczej. Przewodniczącym Rady został pan

Jarosław Szczęsny. Od 10 lipca br, funkcję Prezesa pełni Pan Krzysztof Tomczyk. Sytuacja spółki

jest  trudna.  Poprzedni  Prezes  pozostawił  nieuregulowane  zobowiązania,  które  muszą  być

systematycznie  regulowane.  Poza  tym  ,  jak  już  mówiłem  ostatnio,  spółka  wymaga

zorganizowania  prawie  od  podstaw,  a  nowy  prezes  skierował  do  Prokuratury  wniosek  o

możliwości  popełnienia  przestępstwa  przez  poprzedni  zarząd  polegający  na  działalności  na

szkodę spółki. Sprawa jest wielowątkowa i dotyczy m.in. zakupu koparki za o wiele większą kwotę

niż jej rzeczywista wartość, przekroczenia uprawnień w zakresie delegacji służbowych Prezesa,

sprzedaży ciągnika bez przetargu za kwotę niższą aniżeli przeprowadzony remont, pobrania przez

Prezesa  kwoty  ponad  3.000,-zł  z  karty  kredytowej  już  podczas  zwolnienia  lekarskiego  bez

wskazania faktur na pokrycie tej kwoty, nie rozliczenie się Prezesa z majątku powierzonego mu

do dyspozycji ( I-pod, zestaw narzędzi Makita) oraz sprzedaży odpadów wielkogabarytowych za

kwotę wyższą niż podpisana umowa z RIPOK Złotów. Ponieważ sprawy te nie zostały wyjaśnione

skierowanie  sprawy do wyjaśnienia  przez  prokuraturę stało  się  konieczne.  W chwili  obecnej

spółka  zmaga  się  z  koniecznością  doprowadzenia  do  stanu  zgodnego  z  prawem  wody  w

hydroforni  w  Stajkowie,  która  skażona  jest  bakteriami  z  rodziny  coli.  Parametry  wody,  po

podjętych działaniach zmieniają się na lepsze. Musimy jak najszybciej wyeliminować bakterie z

obiegu. Przy okazji wyszły na jaw okoliczności złej wymiany informacji pomiędzy Gmina a spółka i

mieszkańcami.  Mamy  nadzieję,  że  podjęte  ustalenia  wyeliminują  nieprawidłowości  w  tym

zakresie.

5.      Dokonałem tez zmiany obsługi prawnej gminy. Od dnia 1 sierpnia obsługą prawna zajmują się

wspólnicy z Kancelarii Prawnej Radosław Łotyszonek i Aleksandra Jaroszewicz. Pełnia oni dyżury

w każdy poniedziałek  od 12.00 do 18.00  w tym od godziny  15.00 świadczą  usługi  na  rzecz

mieszkańców oraz we wtorki i czwartki w godz. 12.00 – 15.00.



6.      Przez cały okres wakacji trwały prace remontowe w naszych szkołach i przedszkolach. Dzisiejsza

sesja poświęcona jest tym zagadnieniom, zatem w dalszej części Pani Dyrektor Przedszkola oraz

Pan Dyrektor CUW-u przedstawia informacje dotyczące zarówno zakresów prac jak i  efektów.

Chcę podkreślić, że wdrożenie nowego systemu szkolnego w naszej gminie, nie spowodowało

zwolnień wśród nauczycieli. Wszyscy zatrudnieni na umowy o pracę na czas nieokreślony znaleźli

zatrudnienie. Kończą się prace nad rozkładem zajęć w szkołach, przydziałem uczniów do klas,

przydziałem wychowawców i  nauczycieli  przedmiotowych.  W Szkole Podstawowej w Lubaszu

utworzone zostaną dwie klasy sportowe – jedna w klasach czwartych i jedna w klasach piątych.

Zmienił się także przewoźnik w dowozach szkolnych. Po przeprowadzonym przetargu od dnia 1

września  br.  przewoźnikiem  tym  będzie  PKS.  Musimy  zsynchronizować  dowozy  z  rozkładem

lekcji, co nie jest rzeczą łatwą. Sądzę, że najtrudniejsze będą pierwsze dwa tygodnie, w trakcie

których  trzeba  będzie  wzajemnie  się  docierać  i  bieżąco  reagować  na  pojawiające  się

nieprawidłowości.

7.      Cały czas trwają prace związane z prawnymi aspektami dotyczącymi pokruszenia gruzu na

gruzowisku  w  Sławienku  po  kontroli  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Ochrony  Środowiska

Delegatura  w  Pile.  Jak  już  Państwa  informowałem  Gmina  Lubasz  nie  zgadzając  się  ze

stanowiskiem organu  kontrolnego,  w którym jednoznacznie  bez  dokonania  badań odpad

został  zakwalifikowany  jako  odpad  niebezpieczny,  skierowała  sprawę  do  Wojewódzkiego

Sądu  Administracyjnego  w  Poznaniu  .  Podstawą  naszego stanowiska  jest  opinia  prawna,

której wykonanie Gmina zleciła Kancelarii Prawnej Ziemscy i Partnerzy specjalizującej się w

dziedzinie  ochrony  środowiska.  Opinia  potwierdziła  nasze  stanowisko,  że  za  wyrób

zawierający azbest uznaje  się  każdy wyrób zawierający  wagowo 0,1% lub więcej azbestu.

Samo stwierdzenie  występowania  w odpadzie  potencjalnie  niebezpiecznej  substancji  jest

niewystarczające,  aby arbitralnie przypisać takim odpadom kod odpadu niebezpiecznego.

Odpowiedni kod odpadów – właściwy do odpadów niebezpiecznych lub odpadów innych niż

niebezpieczne,  zgodnie  z  Opinią  do  Dyrektywy  odpadowej  Unii  Europejskiej  należy

przyporządkować po dokonaniu oceny właściwości odpadów, co w tym przypadku w trakcie

kontroli  nie  miało  miejsca.  Nie  dokonano  bowiem  ustalenia  wagowej  ilości  zawartości

azbestu  w pryzmie.  Według  ustaleń  naszej  komisji  ,  po dokonaniu  obliczeń  w 2850  ton

zgromadzonego  gruzu  znajduje  się  1653  kg  eternitu,  co  stanowi  0,058%,  a  zatem  nie



przekracza  wagowo  0,1%  udziału  w  całości.  Jak  już  wielokrotnie  wspominałem,  zmiana

zaszeregowania pryzmy ma kluczowe znaczenie w sprawie, dlatego że od tego zależy sposób

utylizacji gruzu lub jego wykorzystania.  Od tej kwalifikacji  zależy także wysokość opłaty za

gospodarcze korzystanie ze środowiska, do wniesienia której począwszy od II półrocza 2011

roku Gminę  Lubasz wezwał Urząd Marszałkowski. Wnieśliśmy do Urzędu Marszałkowskiego o

wstrzymanie  postepowania  do czasu rozpatrzenia  przez  Wojewódzki  Sąd Administracyjny

naszej  skargi.  Do  ustalenia  pozostaje  także  fakt,  kto  powinien  zapłacić  te  opłatę,  gdyż

faktycznie  administrowaniem  gruzowiskiem  zajmowała  się  przecież  od  2012  roku  nasza

spółka. Jak widzicie Państwo, sprawa ma wiele wątków, jest trudna . Kolejnym wątkiem w tej

sprawie  jest  postepowanie  prokuratorskie,  które  prowadzone  jest  przez  Prokuraturę

Rejonową  w  Trzciance.  Trwają  przesłuchania  także  pracowników  Urzędu  Gminy  oraz

składanie  wyjaśnień urzędowych.  Jesteśmy  zdeterminowani  w obronie  naszego  interesu,

interesu  naszych  mieszkańców,  gdyż,  co  z  całą  odpowiedzialnością  podkreślam,  nie

zlecaliśmy pokruszenia eternitu, a gruz , który miał być wykorzystany na naszych drogach, dla

poprawy  warunków  poruszania  się  po  nich  naszych  mieszkańców.  Nie  po  raz  pierwszy

przecież w taki sposób dokonane było kruszenie gruzu. Ostatni raz miało miejsce  w 2014

roku  podczas  poprzedniego  kruszenia  gruzu,  tylko  że  dziś  nawet  trudno  wobec  braku

dokumentów ustalić kto i  na jakie drogi wykorzystał pokruszony wówczas gruz i  jaka ilość

tego gruzu pozostała nie wykorzystana na gruzowisku.

8.      W dniu 04 sierpnia br. odbyło się  spotkanie z  przedstawicielami wszystkich jednostek OSP

z gminy. W spotkaniu uczestniczył Pan Wójt oraz  dyrektor GOK – Szymon Szwed. Tematyka

była następująca: omówienie akcji podtopieniowych w związku z opadami deszczu, zakupy

i inwestycje na bieżący rok i ich realizacja, plany na przyszłość, pomoc w realizacji  imprez

masowych, omówienie zawodów strażackich. Bardzo serdecznie podziękowałem wszystkim

strażakom za oddanie i pomoc w ratowaniu mienia, dobytku, min. stawów rybnych i  posesji

podczas  deszczu  nawalnego.  Podziękowałem  za  oddanie  oraz  za  kilkudziesięciogodzinną

pracę podczas pompowania wody. Wysłuchałem spostrzeżeń i uwag strażaków co do akcji

podtopieniowych. Zastanawiano się czy istnieje możliwość wyeliminowania takich sytuacji na

przyszłość. Na  pewno wysyłane będą wnioski do WZMiUW celem  przebudowy niektórych

cieków wodnych oraz urządzeń znajdujących się na nich. Chcielibyśmy wykopać również rowy



wzdłuż  niektórych  dróg  czy  szlaków  komunikacyjnych,  które  odprowadzałyby  wodę

gromadzoną  w  nadmiarze.  Utrzymanie  jednostek  OSP  z  roku  na  rok  wzrasta,  dlatego

w  budżecie  gminy są  zabezpieczane  większe  środki  finansowe.  W bieżącym  roku jest  to

kwota ponad 148.000,00 zł.  Wkrótce rozpoczną się remonty w remizach OSP Krucz oraz

Sokołowo, aby strażacy chociaż w jakimś stopniu mogli suszyć swoje często mokre ubrania a

przede wszystkim węże. W Kruczu powstaną sanitariaty, salka narad. Na ten cel przeznaczono

około 45 tyś. zł z czego około 20 tyś zł to dotacja zewnętrzna. W bieżącym roku zakończono

remont remizy OSP Jędrzejewo, która obchodziła 95 lecie istnienia.  Należy jeszcze dokonać

montażu ogrzewania  i  taki  wydatek to  22  tyś  zł.  Niestety  gminie  nie  udało się  pozyskać

dotacji na  Remizę OSP Lubasz.  Jeżeli nie uda się pozyskać środków zewnętrznych, będziemy

próbowali  z  własnych  środków remizę  rozbudować  ale  potrwa  to  około  2  lata.  W  akcji

podtopień zaangażowane były inne osoby, m.in. Pan Andrzej Macyszyn i Pan Marek Kaziński ,

którzy dowozili  żwir oraz Pani Barbara Olszewska i firma NOWAK , którzy ten żwir przekazali

9.      Na  dzień  27  sierpnia  br  zaplanowana  była  uroczystość  dożynek  gminno-  parafialnych.

W bieżącym roku gospodarzami tej uroczystości jest sołectwo Jędrzejewo. Ten rok jest jednak

bardzo trudny dla rolnictwa. Opady deszczu, czasami intensywne, uniemożliwiły zbiór zbóż.

Spotkałem się w tym temacie z rolnikami Jędrzejewa oraz komisją rolnictwa rady Gminy. Na

prośbę  rolników,  także  w  uzgodnieniu  z  księdzem  proboszczem,  przesunęliśmy  termin

dożynek,  aby  umożliwić  rolników  sprzątnięcie  zboża  i  prawdziwe  świętowanie.  Dożynki

odbędą się 9 września o godz. 14.00. Już dzisiaj serdecznie zapraszam do udziału.

10.  Od  1  sierpnia  można  składać  nowe  wnioski  w  programie  500+,  wnioski  oświadczenia

rodzinne  oraz  do  funduszu  alimentacyjnego.  Wniosek  o  przyznanie  świadczenie  można

składać w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej. Dotychczas złożone wnioski obowiązują do

30 września 2017 roku. Aby otrzymywać 500 zł po tym terminie, trzeba złożyć nowy wniosek.

Przyznane  dotychczas  świadczenie  wypłacane  będzie  do  30  września  2017.  Kolejne

"rozdanie"  rozpocznie  się  1  października.  Osoby chcące  ubiegać się  o  świadczenia  mogą

składać także wnioski za pośrednictwem systemów informatycznych .

11.  Okres wakacji to również czas imprez rekreacyjnych . Faktem stały się trzydniowe obchody

Dni Lubasza . Przez kilka ostatnich lat w Lubaszu świętowano dwa dni, jednak w tym roku

udało się wygospodarować środki na to, aby Dni Lubasza trwały od piątku do niedzieli. Piątek



był bardzo nietypowym dniem inaugurującym Dni Lubasza. Na scenie amfiteatru pojawili się

aktorzy  teatru Terminus A Quo z Nowej Soli  w spektaklu pt.  „Kraina Ułudy”.  W połowie

spektaklu spadła olbrzymia ulewa wraz z potężną burzą i wydawałoby się, że będzie to koniec

wieczoru. Aktorzy jednak się nie poddali, grając w strugach deszczu na placu przed sceną, a

tylko  widownia  przeniosła  się  pod  dach amfiteatru,  by  móc obejrzeć  przedstawienie  do

końca. Sobotnie wydarzenie były już znacznie spokojniejsze, no i  pogoda już nie sprawiła

zawodu.  Na  boisku  „Orlika”  od  rana  zaczęły  się  zmagania  sportowe  w  ramach  Turnieju

Piłkarskiego  „Czaruś  Cup”.  Po  południu  plac  amfiteatru  opanowali  siłacze,  z  czołowym

polskim  strong-manem  Grzegorzem  Peksą  na  czele,  prezentując  wspaniały  pokaz  siły.

Następną atrakcją był tradycyjny  koncert galowy,  który rozpoczęły rodzime zespoły: „Lake

and River” z Technikum Leśnego w Goraju oraz „Póki Co” działający przy GOK w Lubaszu.

Gwiazdą  wieczoru  były  „Strachy  na  Lachy”,  a  wypełniony  widzami  po  brzegi  amfiteatr

świadczy  o  tym,  że  jego  przeboje  są  znane  i  bardzo  lubiane.  Po  koncercie  odbyła  się

dyskoteka,  ale  zanim  się  rozpoczęła,  dwa  nastrojowe  utwory  zaśpiewał  lubaski  talent

SebasSan  Pawlaczyk.  Niedziela  była  absolutnie  odmiennym  dniem  pełnym  atrakcji,  od

wczesnego  rana  wędkarze  walczyli  o  miano  najlepszego  w  zawodach  spławikowych.  Na

„Orliku” trwała druga część rozgrywek „Czarus-Cup”, a na plaży o nagrody walczyli siatkarze

plażowi  .Były  także  Zawody  Strzeleckie,  które  odbyły  się  na  Strzelnicy  Myśliwskiej

w Stajkowie. Rodzinne popołudnie rozpoczęło się atrakcjami dla dzieci. Spektakl Teatru Duet

przedstawił swój spektakl, po czym do zabawy i tańca zaprosiła dzieci animatorka. Potem na

scenie  wystąpiły  utalentowane  dzieci  pod  kierunkiem  Pani  Ewy  Zagrodzkiej.  Szaleństwo

niedzielnej  nocy rozpoczął  koncert  znanej  gwiazdy TVS  ze  Śląska  Mariusza  Kalagi,  z  jego

wielkim  przebojem  zatytułowanym  „Jedna  z  gwiazd”.  W rytmie  disco-polo  zaczął  zespół

„Bayera”, a skończył „Bobi”. W międzyczasie odbyło się losowanie Loterii  Fantowej pełnej

wspaniałych  fantów,  której  organizatorem była  Pani  Maria  Pertek Prezes  Stowarzyszenia

„Serce Dziecka”. Na zakończenie tego pełnego atrakcji dnia do tańca zagrał  zespół „NaSs”.

Dziękujemy wszystkim, którzy  w jakikolwiek sposób przyczynili  się  do uświetnienia naszej

lokalnej imprezy.

12.  Wielką frajdę miały dzieci w Klempiczu w ostatnią niedzielę sierpnia. Panie z Rady Sołeckiej

oraz Sołtys wsi Adam Furier na zakończenie lata postanowili zorganizować dla nich piknik



z wieloma atrakcjami. Niewątpliwą atrakcją dnia były zamki dmuchane, które oblegane były

przez cały czas trwania imprezy. Atrakcyjne „zamieszanie” wywoływała maskotka misia od

Centrum Ubezpieczeń Szymkowiak z Lubasza, rozdając gadżety, a także organizując konkursy

sprawnościowe z nagrodami dla najlepszych. Nie zabrakło ogniska z pysznymi kiełbaskami

oraz słodkości dla dzieci, spośród których na czoło wybiły się smakowite gofry z owocami

przygotowywane  na  bieżąco  przez  panie  w  kuchni.  To  kolejny  przykład,  jak  nasze  wsie

sołeckie integrują się wzajemnie.

Ad. 2   Przedszkole BAJKA – nowy zakres pracy po oddaniu nowego budynku   

Temat omówiła Pani dyrektor Elżbieta Sobkowiak. 

W Przedszkolu „Bajka” w Lubaszu nauczyciele zatrudnieni są zgodnie z wymaganymi kwalifikacjami.

Poza tym posiadają również dodatkowe kwalifikacje takie jak:

- oligofrenopedagogika,

- logopedia,

- gimnastyka korekcyjna,

- terapia pedagogiczna,

- język angielski.

W tym roku szkolnym nauczycielki zdobyły wyższe stopnie awansu zawodowego

dwie osoby  – nauczyciela dyplomowanego,

jedna osoba – nauczyciela mianowanego ( egzamin 24 sierpnia br). 

W  wyniku  przeprowadzonej  rekrutacji  na  rok  szkolny  2017/2018  przyjęto  do  Przedszkola

„BAJKA” w Lubaszu   317 dzieci.

Na  wniosek  i  prośby  Rodziców  Organ  Prowadzący  Przedszkole  wydłużył  czas  pracy  Przedszkola

w Stajkowie i w Kruczu. Powstał także dodatkowo oddział przedszkolny dla dzieci 6 – letnich przy Szkole

Podstawowej   w Jędrzejewie.

Godziny pracy oddziałów przedszkolnych:

- w Lubaszu        od 6.30 do 17.00,

- w Dębe             od 6.30 do 15.30,

- w Jędrzejewie  od 7.30 do 15.30,

- w Kamionce     od 8.00 do 16.00,

- w Kruczu         od 7.30 do 15.30,



- w Miłkowie    od 7.00 do 16.00,

- w Prusinowie  od 7.30 do 15.30,

- w Stajkowie    od 6.30 do 15.30.

Realizujemy zajęcia dodatkowe dla dzieci:

- logopedia   -   4 godziny w Lubaszu    i    4 godziny w oddziałach zamiejscowych,

- (EFS w Lubaszu) grupa 3 – 4 latki logopedia z elementami logorytmiki  -   2 godz.,

- (EFS w Lubaszu) grupa 3 - 4 latki zabawa z rytmiką  -    1 godz.,

- (EFS w Lubaszu) grupa 3 – 4 latki gimnastyka korekcyjna z element.  rehabilitacji - 1 godz.,

- gimnastyka korekcyjna    –  4 godz.,

- język angielski     – 2   razy  w  tygodniu po 30 minut w grupach  5 – 6 latków,

- język angielski     – 2    razy w  tygodniu po 15 minut w grupach  3 – 4 latków.

Dzieci objęte pomocą psychologiczną:

troje dzieci – orzeczenie o niepełnosprawności,

jedno  dziecko  –  orzeczenie  o  niepełnosprawności,  orzeczenie  o  potrzebie  kształcenia

specjalnego, opinia o potrzebie wczesnego wspomagania rozwoju dziecka,

dwoje  dzieci  –  orzeczenie  o  niepełnosprawności  (w  tym  jedno  dziecko  na  wózku)

oddział 3 – 4 latków    EFS   w  Lubaszu.

W roku szkolnym 2017 – 2018 będą dodatkowo przygotowywane w kuchni Przedszkola w Lubaszu

posiłki  (obiady i  podwieczorki)  dla dzieci  z  zamiejscowych oddziałów przedszkolnych.  W związku

z tym zmodernizowano i  doposażono pomieszczenia kuchenne w Lubaszu, Jędrzejewie, Stajkowie

i Kruczu w dodatkowy sprzęt i naczynia kuchenne.

W Przedszkolu w Lubaszu zmodernizowano system grzewczy – ogrzewanie gazowe.

Doposażyliśmy także place zabaw w nowe sprzęty.

W Dębe wyrównano teren placu zabaw i dokupiono urządzenia zabawowe.

W Lubaszu zakupiono nowy sprzęt i zrobiono nowe ogrodzenie obiektu przedszkola.

W Przedszkolu w Miłkowie przeprowadzono kapitalny remont pomieszczenia - szatni. Powstały tam

nowe sanitariaty, a szatnia została wyremontowana.



Od  wielu  lat  czekaliśmy  na  poprawę  bazy  lokalowej  Przedszkola  w  Lubaszu   –   wygląd

i niewystarczająca  liczba  sal  przedszkolnych.  Mieliśmy  trzy  sale  na  ul.  Podgórnej,  dwie  sale

na ul. Szkolnej i w Goraju salę dla najstarszej grupy. Na  wszystkie wspólne uroczystości  i imprezy

dzieci  musiały  przemieszczać  się  pieszo  lub  autobusem  do  głównego  budynku  przedszkola.

Dzięki  rozbudowie  i  termomodernizacji  Przedszkole  „BAJKA”  w  Lubaszu  zyskało  wspaniały

nowoczesny obiekt dla dzieci z Gminy Lubasz.  A co najważniejsze zwiększyła się dostępność edukacji

przedszkolnej dla dzieci już od najmłodszych lat. Fundusze pozyskano dzięki  Komplementarnemu

Projektowi  „Zapraszamy  do  Bajki  –  tworzenie  nowych  miejsc  i  szerokiej  oferty  rozwojowej

w Przedszkolu Bajka  w Lubaszu”.   Jeden projekt dotyczył rozbudowy przedszkola, drugi utworzenia

dodatkowej grupy przedszkolnej.

          Projekt realizowany jest przez Przedszkole „BAJKA” w Lubaszu w ramach Wielkopolskiego

Regionalnego  Programu  Operacyjnego  na  lata  2014  –  2020  współfinansowanego  ze  środków

Europejskiego  Funduszu  Społecznego.  Projekt  trwa  do  31.08.2018  roku.

Dofinansowanie realizacji projektu   - 85%,   a   15 % -  wkład własny Gminy Lubasz.

Ogromną zaletą  tego wielkiego przedsięwzięcia  rozbudowy Przedszkola  jest  fakt,  że  uzyskaliśmy

cztery dodatkowe, nowoczesne sale, wyposażone w meble, stoliki i krzesła dostosowane do potrzeb

dzieci.  Dwie  sale  dydaktyczne  dzieli  ruchoma  ściana.  Po  jej  rozsunięciu  powstaje  jedno  duże

pomieszczenie, które będzie służyć do organizowania różnych uroczystości, teatrzyków, ciekawych

spotkań  dla  dzieci  i  rodziców.  Pierwsze  skrzydło  przedszkola  (stara  część)  i  drugie  skrzydło

przedszkola  (nowa  część)  zostały  połączone  za  pomocą  łącznika  –  pochylni,  tak  aby  dzieci

z  niepełnosprawnością  mogły  bez  trudu  przemieszczać  się  swobodnie  po  całym  obiekcie

przedszkola. W ramach Projektu większa liczba dzieci 3 – 4 letnich, w tym z niepełnosprawnością,

skorzysta  z  edukacji  przedszkolnej  –  wyrównywanie  szans  dla  wszystkich  dzieci  z  całej  gminy.

Nowo powstała grupa maluchów będzie uczęszczała do przedszkola w godzinach  od 6.30 do 15.30

(dziewięć  godzin)   przez  dwanaście  miesięcy  trwania   Projektu   tj.  do  31  sierpnia  2018  roku.

Dla tej grupy dzieci 3 – 4 latków  przewidziano w Projekcie zajęcia dodatkowe takie jak:

- logopedia z elementami logorytmiki    – 2 godz.,

- zabawa z rytmiką     - 1 godz.,

- gimnastyka korekcyjna z elementami rehabilitacji   – 1 godz.,

- zajęcia z oligofrenopedagogiki   – 5 godzin.



Dzieci w wieku 3 – 4 lat zostały objęte dodatkową profilaktyką logopedyczną i ruchową.

W ramach Projektu zakupiono dla tej grupy dzieci pomoce do zajęć dydaktycznych oraz pomoce

do prowadzenia zajęć specjalistycznych. Aby dzieci z niepełnosprawnością ruchową mogły korzystać

z  placu  zabaw  będzie  zamontowane  urządzenie   (huśtawka)  dostosowane  do  potrzeb  dzieci

niepełnosprawnych  ruchowo.  W  związku  z  tym,  że  dwoje  dzieci  posiada  orzeczenie

o  niepełnosprawności,  nauczyciel  zatrudniony  w tej  grupie  posiada  wymagane  kwalifikacje  do

prowadzenia zajęć  z oligofrenopedagogiki. Przedszkole także zostało doposażone  w profesjonalny

sprzęt do ćwiczeń korekcyjno – ruchowych i zestawy do ćwiczeń logopedycznych  oraz  zestawy do

ćwiczeń rytmicznych. Zajęcia dodatkowe będą  odbywać się po realizacji  podstawy programowej.

Udział w zajęciach bardzo korzystnie wpłynie na rozwój sprawności fizycznej i intelektualnej dzieci. 

Rozbudowa  i modernizacja   poprawiły   warunki  lokalowe  naszego  Przedszkola.  Dzięki  szerszej

dostępność  do  edukacji  przedszkolnej  dzieci  już  od  najmłodszych  lat  mogą  eksperymentować

z różnymi materiałami naturalnymi i  plastycznymi, mogą  rozwijać swoją ciekawość  i  aktywność,

zdobywać nowe umiejętności i  doświadczenia oraz rozwijać samodzielność w samoobsłudze oraz

w komunikacji  z  dziećmi  i  dorosłymi.  Pani  dyrektor  serdecznie podziękowała władzom gminy za

wszystko co zostało dla naszych dzieci zrobione. Zaprosiła wszystkich na otwarcie, aby zobaczyli jak

rzeczywiście jest pięknie. 

Pytań nie zgłoszono.  

Ad. 2.   Podsumowanie reformy oświatowej – omówienie pracy w nowej strukturze   

Temat omówił dyrektor GZOSiP Ryszard Bilski. 

Pierwsza połowa roku 2017 to czas bardzo dużych zmian w całym systemie oświaty w naszym kraju.

Zmiany  wywołała   podpisana  przez   Prezydenta  RP  ustawa   -  Prawo  oświatowe  oraz  Przepisy

wprowadzające - Prawo oświatowe.  Zmiany w oświacie zaczną się   1 września 2017 a zakończą

w  roku  szkolnym  2022/2023.  Podpisana  ustawa  wprowadzająca  prawo  oświatowe  opisuje

mechanizmy i tryb wdrażania nowych regulacji zawartych  w ustawie – Prawo oświatowe. Ustawa

zawiera  również  zmiany  w  innych  ustawach,  stanowiące  konsekwencję  wprowadzenia  nowego

ustroju szkolnego.  Z dniem 1 września 2017 r. likwiduje się klasę I, a w latach następnych kolejne

klasy  dotychczasowego  gimnazjum.  Ustrój  szkolny   z  obecnego  systemu  6-letniej  szkoły

podstawowej,  3-letniego gimnazjum, 3-letniego liceum ogólnokształcącego,  4-letniego technikum



i  3-letniej  zasadniczej  szkoły  zawodowej  ulegnie  przekształceniu.  W  przypadku publicznej  szkoły

podstawowej  prowadzonej  przez  jednostkę  samorządu  terytorialnego  przyjęto,  że  z  dniem

1  września  2017 r.  dotychczasowa sześcioletnia  szkoła  podstawowa  staje  się  ośmioletnią  szkołą

podstawową. Dopuszcza się również  możliwość tworzenia szkół podstawowych  o niższej strukturze

organizacyjnej w system I-III lub I-IV. W dniu 1 września 2017 r.  w ośmioletniej szkole podstawowej

rozpoczną  naukę  pierwsi  uczniowie  klasy  VII  (absolwenci  klasy  VI  dotychczasowej  sześcioletniej

szkoły podstawowej), którzy 1 września 2018 r. będą pierwszymi uczniami klasy VIII tej szkoły. Organ

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego prowadzącej dotychczasowe gimnazjum, w terminie

do dnia 30 listopada 2019 r., w drodze uchwały, stwierdza zakończenie jego działalności. Zmiany nie

ominęły  również  naszej  gminy.  Publiczna  Szkoła  Podstawowa  w  Lubaszu  przekształca  się  od

01 września 2017 roku w szkołę o strukturze I-VIII, do której zostaje włączone nasze Gimnazjum

w Lubaszu. Gimnazjum zgodnie z zapisami prawa oświatowego  zakończy swoją działalność z dniem

31 sierpnia 2019 roku (ostatni rocznik ukończy szkołę). Po tymże terminie nie będzie już oddziałów

gimnazjalnych.  Publiczna  Szkoła  Podstawowa   w  Miłkowie   z  dniem  01  września  2017  roku

przekształca się w szkołę o strukturze I-VIII.  Natomiast Publiczna Szkoła Podstawowa    w Kruczu

i Publiczna Szkoła Podstawowa  w Jędrzejewie zostają przekształcone w szkoły   o strukturze I-III.

Nowy  rok  szkolny  2017/2018  to  dla  naszej  oświatową  sporo  nowych  wyzwań  związanych

z wprowadzoną reforma oświatową.  W PSP Kruczu pod kierownictwem Pani Jolanty Młynarskiej

rozpoczną  naukę  dzieci  z  Klas  I-III.  W  budynku  szkoły  umiejscowiony  jest  również   oddział

przedszkolny.  Pozostałe  dzieci  począwszy już od klasy  IV będą dojeżdżały  na zajęcia do Lubasza.

Podobnie będzie wyglądała sytuacja w PSP Jędrzejewie, gdzie nowa Pani dyrektor Pani Maria Grębka

będzie  kierowała placówką o strukturze   klas I -  III. W budynku szkoły  powstał również od września

2017 roku oddział przedszkolny. Budynek szkoły w okresie wakacji został odświeżony, jedna  z klas

została zaadaptowana na potrzeby dzieci przedszkolnych. Natomiast w kolejnej klasie  powstała mała

salka gimnastyczna. W Miłkowie pozostała szkoła o strukturze I-VIII, gdzie  w okresie wakacji letnich

przeprowadzono  również  szereg  prac   adaptacyjno  malarskich,  tak  by  dzieci  w  pełni  mogły

realizować  podstawę  programową.  Największa  placówka  w  naszej  gminie  to  PSP  Lubasz

z  oddziałami  gimnazjalnymi.  Szkoła  pod  kierownictwem  Pani  Wiolety  Zarzecznej  oraz

wicedyrektorów  Bożeny Kaźmierczak i Moniki Oleszczak  będzie realizowała  zajęcia w praktycznie

w czterech budynkach szkolnych. Jest to spore wyzwanie logistyczno – organizacyjne. PSP Lubasz to



już  ponad  50  nauczycieli,  oddziały  szkoły  podstawowej,  dzieci  z  różnego  rodzaju  dysfunkcjami,

oddziały gimnazjalne i klasy sportowe. Dlatego właściwa  pracy szkoły pod względem organizacyjno –

logistycznym ma tu ogromne znaczenie   biorąc pod uwagę najwyższe  dobro – dobro dzieci. Od

września  bieżącego  roku  nasze  szkoły  rozpoczną  realizację  dwuletniego   projektu  pn.”  Odnowa

edukacji w gminie Lubasz – program rozwoju kompetencji kluczowych uczniów  i uczennic w gminie

Lubasz”.  W ramach,  którego  bardzo znacząco doposażymy bazę  dydaktyczną  wszystkich naszych

szkół,  w PSP Lubasz  i  Miłkowo  powstaną  bardzo dobrze  wyposażone pracownie  przedmiotowe,

pracownie  komputerowe  oraz  pracownie  językowe.   Publiczne  Szkoły  Podstawowe  w  Krucz

i  Jędrzejewie  otrzymają  nowe  pracownie  komputerowe.  Dzieci  zyskają  możliwość  korzystania

z ogromnej ilości zajęć  przeznaczonych  zarówno dla dzieci zdolnych jak i dzieci mających problemy

z nauką. Dzieci mające problemy z różnego rodzaju dysfunkcjami będą w naszych szkołach miały

możliwość  pełnego  i  szerokiego  rozwoju.  Bardzo  dużo  naszych  pedagogów  w  ramach  projektu

będzie podnosić  swoje kwalifikacje,   a  wszystko to by lepiej kształcić, lepiej przygotować nasze

dzieci do dlaszegożycia.   W okresie wakacji letnich przeprowadzono remont kotłowni CO w budynku

szkoły nr IV – powstała kotłownia gazowa oraz wyremontowano sanitariaty w budynku nr  III  na

parterze.  Od  września  2017  roku  zmieniła  się  firma  realizująca  dowozy  szkolne.  W  wyniku

prowadzonego  postępowania  przetargowego   wybrano  do  realizacji  dowozów  szkolnych

Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej z Wałcza, które to realizować będzie dowozy szkolne

dwoma  autobusami  za  kwotę  3,02  zł  bruTo  za  1  km  oraz  busem  za  stawkę  2,16  zł  za  1  km.

Natomiast  dowozy dzieci  do Zespołu  Szkół Specjalnych  do Gębic realizować będzie od września

BINEK BUS Przewozy Osób Zbigniew Gieremek z Czarnkowa za kwotę 2,48 zł za 1 km.  Zmiany nie

ominęły  naszego przedszkola.  Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom rodziców Wójt  Gminy Lubasz

postanowił  utworzyć dodatkowy oddział przedszkolny  w Jędrzejewie oraz  wydłużyć czas pracy

przedszkola w Stajkowie. W Lubaszu powstał nowoczesny budynek przedszkola wraz z praktycznie

nowym placem zabaw. Stara część przedszkola w Lubaszu został  także wyremontowana tak by nie

odstawała  od dobudowanej  części.  Kotłowania  Przedszkola   „Bajka” w Lubaszu jest  już  zasilane

gazem. W okresie wakacji letnich w naszych przedszkolnych budynkach przeprowadzono cały szereg

prac  remontowych.  I  tak  w  Miłkowie  powstały  nowe  sanitariaty  i  nowa  szatnia.  W  Stajkowie

wyremontowano kuchnię przedszkolną – przedszkole będzie 9 godzinnym oddziałem z posiłkami dla

dzieci.  Remont  kuchni  przeprowadzono  również  w  Jędrzejewie  dla  potrzeb  nowo  powstałego



oddziału i  doposażono kuchnię dla oddziału w Kruczu. W Dębe przeprowadzono  prace na placu

zabaw (plac został wyrównany i  doposażony).  

Magdalena  Janc  -  Węglewska  –  zapytała  o  liczebność  uczniów  w  oddziałach?  Chodzi  przede

wszystkim o Lubasz

Dyrektor  Wioleta  Zarzeczna  – tylko  VII  klasy  są  17  osobowe.  Pozostałe  to  20  –  25  uczniów.

Najbardziej liczne są klasy sportowe. Liczymy się z tym, że część uczniów z tych klas może w ciągu

roku zrezygnować i trzeba będzie ich dołączyć do innych klas. 

Magdalena Janc - Węglewska – dopytuję się bo będzie inne finansowanie

Przewodnicząca powitała Wiceburmistrza Wielenia – Jana Graczyka 

 PRZERWA 15:05 – 15:15                  (wyszedł Andrzej Macyszyn) 

Ad.4.   Podjęcie   uchwał w sprawie:   

Ad.4.1. upoważnienia Wójta do zawarcia umowy do 3 lat

Projekt  uchwały  omówiła  Alicja  Kaźmierczak.  W  związku  z  brakiem  dojazdu   w  miejscowości

Klempicz  do  przyległych  nieruchomości  konieczne  jest  wydzierżawienie   działek  służących  jako

dojazd osobom fizycznym do swoich nieruchomości.  Działka  653/9 znajduje się przy ul. Szkolnej

w Lubaszu. Konieczne jest jej wydzierżawienie ponieważ brakuje miejsc parkingowych  w centrum

wsi.  Działka  stanowi  parking  dla    rodziców  przywożących  swoje  dzieci  do  szkoły.   Zgodnie

z przepisami  Rada Gminy wyraża zgodę na zawarcie kolejnych umów dzierżawnych.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 11 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXX/292 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    4.2. wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów rolnych stanowiących własność Gminy Lubasz na  

kolejne 3 lata  

Projekt uchwały omówiła Alicja Kaźmierczak.  Zgodnie z brzmieniem zapisów ustawy o gospodarce

gruntami,  uchwała Rady Gminy jest  wymagana w przypadku,  gdy po umowie  zawartej  na czas

oznaczony  do  3  lat  strony  zawierane  są  kolejne  umowy,  których   przedmiotem  jest  ta  sama

nieruchomość.  Ponieważ  Rada  Gminy   w  Lubaszu  nie  określiła  zasad   nabywania,  zbywania



i obciążania nieruchomości stanowiących własność Gminy Lubasz, Wójt Gminy może dokonać tych

czynności za zgodą Rady Gminy.

Pytań nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 11 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXX/293 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.4.3. zmiany statutu sołectwa Sokołowo

Projekt  uchwały  omówiła  Alicja  Kaźmierczak.  Przedmiotowa  uchwała  wprowadza  zmiany

w  załączniku  nr  1  statutu  sołectwa  Sokołowo,   gdzie  zapisane  są   nieruchomości  przekazane

sołectwu w użytkowanie. W załączniku  wykreślono działkę  nr 184.  Działka ta stanowi własność

mienia komunalnego Gminy Lubasz i zostanie przeznaczona do sprzedaży.

Pytań nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 11 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXX/294 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.4.wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oraz przyznania pierwszeństwa w nabyciu jej

najemcy 

Projekt uchwały omówiła Alicja Kaźmierczak. Przedmiotem uchwały jest wyrażenie zgody na zbycie

nieruchomości  oznaczonej  ewidencyjnie  działką  nr  184  położonej  w  miejscowości  Sokołowo.

Wieloletni najemca  zwrócił się z prośbą sprzedaży  działki zabudowanej budynkiem mieszkalnym

i gospodarczym.  Przedmiotowa nieruchomość nie jest wykorzystywana przez Gminę. Obecnie pełni

funkcję   nieruchomości  zamieszkałej.   Obrót  nieruchomościami  stanowiącymi  własność  Gminy

regulowany jest przepisami ustawy  z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami

(Dz. U. Z 2016 poz. 2147 ze zm.). W związku z tym zachodzi możliwość zbycia przedmiotowej działki

jej  wieloletniemu  najemcy.   Podstawową  przesłanką,   która  decyduje  o  możliwości  zbycia

nieruchomości bez przetargu  jest zbywanie na rzecz osoby, której przysługuje pierwszeństwo w jej

nabyciu na podst. art 34 ust 6 w związku z art 34 ust 6a ustawy o gospodarce nieruchomościami. 

   Przy sprzedaży nieruchomości ustala się cenę w wysokości nie niższej niż jej wartość określona

przez  rzeczoznawcę  majątkowego,  zgodnie  z  art.  67  ustawy  o  gospodarce  nieruchomościami.



Zgodnie z art. 70 ust. 2 ww. ustawy cena sprzedawanej nieruchomości może być rozłożona na raty

roczne, na czas nie dłuższy niż 10 lat. Wierzytelność reszty niespłaconej ceny sprzedaży zostanie

zabezpieczona  ustanowioną  hipoteką  w  wysokości  niespłaconej  ceny  powiększona

o oprocentowanie rat. Środki uzyskane ze sprzedaży nieruchomości stanowić będą przychód Gminy

i zasilą jej budżet.  

Pytań nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 11 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXX/295 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

 Ad.  4.5.  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obszarze  działki

nr 94/1 w Lubaszu 

Projekt uchwały omówił Adam Ratajczak.  Obszar opracowania planu położony jest w miejscowości

Lubasz i obejmuje działkę ozn. nr ewid. 94/1 położoną przy ul. Stajkowskiej, droga powiatowa nr

1348P  (Nowina  -  Stajkowo  –  Lubasz).  W  sąsiedztwie  planu  miejscowego  znajdują  się  tereny

z zabudową mieszkaniową jednorodzinną, wraz z towarzyszącą zabudową gospodarczo-garażową,

zabudowa  magazynowa  i  biurowa  Gminnego  Zakładu  Komunalnego.  Wymagania  ładu

przestrzennego,  w  tym  urbanistyki  i  architektury  zostały  uwzględnione  poprzez:  wprowadzenie

funkcji terenu zgodnej z obowiązującym studium, wyznaczenie linii zabudowy zgodnie z przepisami

odrębnymi  w  stosunku  do  terenów  dróg  publicznych,  określenie  parametrów  projektowanej

zabudowy będących w harmonii z zabudową sąsiadującą oraz funkcją terenu.

Przeznaczenie  terenu  oraz  sposób  jego  zagospodarowania  został  określony  zgodnie

z  obowiązującym  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy

Lubasz.  Wprowadzenie  jednolitych  ustaleń  w  zakresie  zagospodarowania  terenu  dla  jeszcze

niezainwestowanego obszaru, uporządkuje formę zabudowy i uzbrojenia terenu w ramach tej części

wsi Lubasz. Plan przeszedł pełną procedurę planistyczną. 

Uwag nie zgłoszono. 

 Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 11 obecnych radnych) 



Uchwała Nr XXX/296 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  4.6.  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  rejonie  ul.

Szamotulskiej w Lubaszu 

Projekt uchwały  omówił  Adam Ratajczak.  W granicach opracowania znajdują się obecnie tereny

zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej z dopuszczeniem usług, teren zabudowy usługowej, teren

rolniczy  i  drogi.  Przy  sporządzaniu  niniejszego  planu  spełniono wymogi  wynikające  z  przepisów

ustawy  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym.  W  szczególności  uwzględniono

w ustaleniach planu:

- wymagania ładu przestrzennego, w tym urbanistyki i architektury;

- walory architektoniczne i krajobrazowe;

- wymagania ochrony środowiska, w tym gospodarowania wodami i ochrony gruntów rolnych

i leśnych;

- wymagania ochrony dziedzictwa kulturowego i zabytków oraz dóbr kultury współczesnej;

- wymagania  ochrony  zdrowia  oraz  bezpieczeństwa  ludzi  i  mienia,  a  także  potrzeby  osób

niepełnosprawnych;

- walory ekonomiczne przestrzeni;

- prawo własności;

- potrzeby obronności i bezpieczeństwa państwa;

- potrzeby interesu publicznego;

- potrzeby  w  zakresie  rozwoju  infrastruktury  technicznej,  w  szczególności  sieci

szerokopasmowych;

- zapewnienie  udziału  społeczeństwa  w  pracach  nad  studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania  przestrzennego  gminy,  miejscowym  planem  zagospodarowania

przestrzennego  oraz  planem zagospodarowania  przestrzennego  województwa,  w tym przy

użyciu środków komunikacji elektronicznej;

- zachowanie jawności i przejrzystości procedur planistycznych;

- potrzebę zapewnienia odpowiedniej ilości i jakości wody, do celów zaopatrzenia ludności.



Dziesięć  pierwszych  ww.  zagadnień  wprowadzono  w  formie  ustaleń  planu  kształtujących

przestrzeń miejscowości w sposób czytelny i  przejrzysty,  uwzględniając przebieg części dróg oraz

infrastruktury energetycznej,  a  także stan władania gruntami.  Wzięto także pod uwagę ustalenia

dokumentacji  ekofizjograficznej,  dane  z  ewidencji  gruntów,  a  także  zawarte  w  standardowych

formularzach  danych  dla  obszarów  Natura  2000.  Przed  opracowaniem  projektu  planu  zbierano

wnioski do planu, po uzyskaniu uzgodnień i opinii - projekt planu wyłożono do publicznego wglądu,

zorganizowano w tym czasie dyskusję publiczną, aż w końcu zebrano i rozpatrzono uwagi złożonego

tego projektu. Wszystkie działania były jawne i przejrzyste. W planie wyznaczono lokalizację nowej

zabudowy na terenach, które posiadają potencjalnie możliwości zaopatrzenia w wodę z instalacji

gminnych służących zbiorowemu zaopatrzeniu w wodę.

Ustalając przeznaczenie terenu zważono interes publiczny i interesy prywatne, w tym zgłaszane

w postaci wniosków i uwag, zmierzające do ochrony istniejącego stanu zagospodarowania terenu,

jak i zmian w zakresie jego zagospodarowania. Wzięto przy tym pod rozwagę wszelkie wykonane

wcześniej  analizy  ekonomiczne,  środowiskowe i  społeczne  -  jednak wyłącznie  w formie,  w jakiej

zostały  one  opracowane  na  potrzeby  obowiązującego  studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania przestrzennego gminy, a więc nie odpowiadające wymaganiom stawianym tym

opracowaniom  przez  przepisy  art.  10  ust.  5  pkt  1  ustawy  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu

przestrzennym. Sytuowanie nowej zabudowy dokonane w niniejszym planie, uwzględnia wymagania

ładu  przestrzennego,  efektywnego  gospodarowania  przestrzenią  oraz  walorów  ekonomicznych

przestrzeni.  Projekt planu zgodny jest z wynikami analizy, o której mowa w art. 32 ust. 1 ustawy o

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Przewidywany wpływ niniejszej uchwały na finanse

publiczne,  w  tym  budżet  gminy  wynika  z  ustaleń  prognozy  skutków  finansowych  uchwalenia

niniejszego planu.  W toku procedury planistycznej Wójt Gminy Lubasz uzyskał wszelkie wymagane

prawem opinie i  uzgodnienia. Umożliwiono też składanie wniosków oraz uwag do projektu planu

w przewidzianych ww. ustawą formie i terminie.

Paweł Strawa -  poprosił Wójta, aby dalej kontynuował rozmowy ze Starostą, by pozyskać te działki na

mienie komunalne.

Marek Wicher  - poparł wniosek Pana Pawła – może negocjować w ten sposób, aby chociaż było pół

na pół 



Wójt  Gminy  –  staramy  się  o  te  nieruchomości  (były  rozmowy  nie  tylko  ze  Starostą,  ale  także

u wojewody -  już od roku i rozmowy trwają dalej. Omawiany plan poprawił się, ponieważ nie będzie

już  konieczności  dokonywania  wykupów  gruntu  pod  drogę.  Argumentem  dla  dalszych  rozmów

będzie właśnie opracowany przez gminę plan. 

Pan P.B. -  zapytał kiedy wpłynął wniosek i  wg czego rozpatrywane są wnioski, dlaczego niektóre

działki nie zostały objęte zmianą planu? Jestem właścicielem działek i składam od kilku lat wnioski na

przekształcenie terenów rolnych  i od trzech lat nic się w tym kierunku nie robi (wiem, że Pan Adam

odpowie mi, że nie ma tego w studium) Plan obecnie obejmuje wiele hektarów i nie rozumiem

dlaczego w tym planie nie znalazły się działki, o które wnioskuję. 

Adam Ratajczak  –  prace  nad planem rozpoczęto w 2013 roku i  nie  było  tutaj  żadnej  inicjatywy

mieszkańców. To była decyzja włodarzy tamtego okresu, aby do zmiany planu przystąpić. Procedura

nie została wszczęta na podstawie wniosku mieszkańca 

Pan P.B.  - zapytał - czy jeżeli  były rozmowy o przejęcie tych gruntów,  czy są w tej sprawie jakieś

pisma, a jeżeli tak to prosi o ich kserokopie. 

Głosowanie 

Za- 9   przeciw – 0     wstrzymujących się – 2                                        (głosowało 11 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXX/297 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.7. wyrażenia woli udziału Gminy Lubasz we wspólnej realizacji projektu z     Gminą Wieleń pn.  

Przebudowa drogi Hamrzysko- Krucz

Temat  omówił  Adam  Ratajczak.  Przedmiotem  regulacji  jest  wyrażenie  woli  Rady  Gminy  Lubasz

w sprawie realizacji projektu partnerskiego polegającego na przebudowie drogi Hamrzysko- Krucz.

Liderem  projektu  będzie  Gmina  Wieleń,  która  będzie  ubiegała  się  o dofinansowanie  inwestycji

w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016- 2019”.

Część drogi Hamrzysko- Krucz leży na terenie Gminy Lubasz. W celu zrealizowania całości zadania-

przebudowy drogi Hamrzysko- Krucz, tj. od połączenia z drogą powiatową nr 1337P Miały- Mężyk-

Biała- Hamrzysko- Krucz (dr. 1340P) do skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 140 Ciszkowo- Wronki

konieczne  jest  dysponowanie  przez  Lidera  Projektu,  tj.  Gminę  Wieleń  całym  odcinkiem  drogi

w czasie  ubiegania  się  o dofinansowanie  oraz  późniejszej  realizacji  zadania.  Gmina  Lubasz  oraz



Gmina Wieleń podejmują wspólną inicjatywę polegającą na przebudowie drogi Hamrzysko- Krucz

zlokalizowanej na terenie Gminy Lubasz oraz Gminy Wieleń. Inwestycja przyczyni się do zwiększenia

spójności  układu drogowego w regionie,  do zwiększenia  bezpieczeństwa ruchu oraz ograniczenia

emisji szkodliwych dla środowiska zanieczyszczeń powietrza. Z tych powodów podjęcie partnerstwa

i wspólna realizacja projektu jest wskazana. Przy realizacji  tzw. „odcinków granicznych” konieczne

jest  zawarcie  umowy  z gminą  sąsiednią.  Forma  umowy,  porozumienia  –  należy  do  właściwości

sąsiadujących ze sobą gmin, Urząd Wojewódzki nie narzuca konkretnej formy dokumentu. Koszty

realizacji  zadania w obrębie gminy sąsiedniej nie są kosztami kwalifikowanymi. Koszty  przełożenia

infrastruktury  nie związanej  bezpośrednio  z infrastrukturą  drogową  (kabel  telekomunikacyjny)

podobnie  jak  koszty  opracowania  projektów  oraz  odszkodowań  za  przejęcie  gruntów  pod

przebudowę  drogi  są  kosztami  niekwalifikowanymi.  Do  kosztów  kwalifikowanych  można  zaliczyć

jedynie  poniesione w roku rzeczowej realizacji  zadania. Za pozyskanie dofinansowania i realizację

projektu  główna  odpowiedzialność  będzie  ciążyła  na  Liderze  Projektu.  W przypadku  uzyskania

dofinansowania realizacja projektu zakończy się w roku 2018.

Pan Jan Graczyk  –  podziękował  za  zaproszenie  na  sesję.  Stwierdził,  że  wśród radnych jest  duża

dojrzałość i  wola  partnerstwa we wspólnym wykonaniu tej  inwestycji.  Zwrócił  uwagę,  że  będzie

konieczność wypłaty odszkodowania, gdyż trzeba będzie tą  drogę poprowadzić na częściach działek,

które są  we władaniu  osób fizycznych.  Wartość inwestycji  jest  szacowana na  1,5  mln zł.  Gmina

Wieleń będzie przy inwestycji musiała usunąć kolizję  ze światłowodem, ponieważ obecnie położony

jest on wprawdzie w poboczu, ale po wykonaniu projektowanej drogi znalazłby się w środku jezdni.

Nadmienił, że Gmina Lubasz przystępując do tego zadania będzie zmuszona wydatkować środki na

realizację części drogi (około 400 metrów) przebiegającej przez Gminę Lubasz.  

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 11 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXX/298 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.8  . zmian w budżecie                   

Zmiany omówiła  Z-ca  Skarbnika Gminy. Zmiany w zakresie  dochodów:



 Zwiększenie dochodów z tytułu darowizny przeznaczonej na budowę oświetlenia drogowego w ulicy

Na Przystań w Lubaszu – 10.000 zł – umowa darowizny z dnia  21.08.2017r.

W zakresie wydatków 

1.Zmniejszenie limitu wydatków z poz.:

- projektu unijnego „Modernizacja i adaptacja oraz wyposażenie budynków szkolnych  w Gminie

Lubasz” – 403.000,00 zł w związku ze zmianą okresu realizacji zadania tj. na lata 2017 i 2018

(planowano realizację tylko w 2017 r.)

 - zadania inwestycyjnego  rozbudowy systemów wodno-kanalizacyjnych w Gminie Lubasz projekt

(planowany do dofinansowania  z PROW ) - 33.100,00 zł (dz.010 rozdz.01010 par.6059),

- obsługi długu publicznego (koszty odsetek od kredytów i pożyczek) – 77.000,00 zł

 2. Zwiększenie limitu wydatków na: 

- wykonanie parkingu przy świetlicy wiejskiej w Prusinowie-budż. gminy- 33.100,00 zł,

- termomodernizacja budynku przedszkola Bajka w Lubaszu  – 20.000 zł,

- usługi opiekuńcze rozdz.85228 wypłacane  przez GOPS Lubasz – 5.000 zł,

- gazyfikacja –dokumentacja III etapu   - 14.000 zł,

-  dotacje dla jednostek OSP Krucz i  Sokołowo na dofinansowanie remontów remiz–38.100 ,00 zł

(100 zł w ramach przeniesienia limitów w rozdz.75412.)

Ponadto dokonano zmian w planach finansowych jednostek budżetowych i sołectw.  

PRZYCHODY  BUDŻETU 

W  zakresie  przychodów  2017  roku  planuje  się  zmniejszyć  kwotę  kredytu  na  inwestycję  pn.

„Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków  szkolnych  w  Gminie  Lubasz”  (WRPO),

w kwocie 403.000,00 zł. Faktyczna realizacja nastąpić ma na przełomie dwóch lat 2017 i 2018. 

Ponadto wprowadza się  zmiany planów finansowych  jednostek budżetowych oraz sołectw. 

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 11 obecnych radnych) 



Uchwała Nr XXX/299 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.4.9.    zmian w WPF     

Projekt  uchwały  omówiła  Z-ca  Skarbnika  Renata  Fąferek.  Zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie

Finansowej polegają na dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów

i wydatków do wartości zawartych w budżecie gminy , po wprowadzonych zmianach zarządzeniem

nr 70/2017 Wójta Gminy Lubasz z dnia 24 lipca 2017r. oraz uchwałą nr XXX/299/17 Rady Gminy

Lubasz z dnia 28 sierpnia 2017r. Dokumentami tymi zwiększono dochody ogółem i jednocześnie

dochody bieżące o 159.354,92 zł, głównie z tytułu dotacji celowych. Wydatki ogółem zmniejszyły się

o 243.645,08 zł, w tym wydatki bieżące zwiększyły o 132.354,92 zł a wydatki majątkowe zmniejszyły

się o 376.000,00 zł. Łączny plan dochodów budżetu gminy, po zmianach, na dzień 28 sierpnia 2017r.

ukształtował się na poziomie 34.238.876,95 zł, w tym dochody bieżące 31.150.535,95 zł i dochody

majątkowe  3.088.341,00  zł.  Łączny  plan  wydatków  budżetu  gminy,  po  zmianach,  na  dzień

28  sierpnia  2017r.  wynosi  39.046.369,35  zł,  w tym  wydatki  bieżące  29.908.511,25  zł  i  wydatki

majątkowe 9.137.858,10 zł. 

Przychody budżetu gminy zmniejszyły  się o  kwotę  403.000 zł  w związku z niższą kwotą kredytu

planowanego  do  zaciągnięcia  na  inwestycję  pn.”Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie

budynków szkolnych w Gminie Lubasz” (WRPO) w związku ze zmianą okresu realizacji  zadania na

lata 2017 i 2018 (planowano tylko w 2017 r.). O wymienioną kwotę tj. o 403.000 zł uległa zmianie

kwota deficytu budżetu , który aktualnie wynosi 4.807.492,40 zł. 

Planowana  kwota  długu na  koniec 2017r.  uległa  również  zmianie  tj.  zmniejszeniu  o  403.000  zł

i kształtuje się na poziomie 15.880.749,63 zł.

Wykaz przedsięwzięć do WPF (załącznik nr 2)został uaktualniony w zakresie wydatków majątkowych

o kwoty wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy 2017r. tj. 

1)Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków  szkolnych  w  Gminie  Lubasz  -

zmniejszono nakłady 2017r. o 403.000 zł, zwiększając jednocześnie o tę samą kwotę limit na

rok 2018,

2)Rozbudowa  systemów  wodno-kanalizacyjnych  w  Gminie  Lubasz  -  zmniejszono  nakłady

o 33.100 zł,

3)Gazyfikacja wsi-zwiększono nakłady na 2017 r. o kwotę 14.000 zł na większe niż planowano

koszty opracowania dokumentacji,



4)Budowa oświetlenia drogowego w Gminie Lubasz – zwiększono nakłady 2017r. o 10.000 zł 

na koszty oświetlenia drogowego w ul. Na Przystań w Lubaszu. 

Jednocześnie urealniono wartość projektu pn.„Uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie

Lubasz „do wartości przetargowej zwiększając limit nakładów na 2018 r. o 1.267.090 zł tj. do łącznej

kwoty  13.014.740  zł.  Większe  nakłady  na  przyszły  rok  zabezpieczono  w  WPF  kredytem

i jednocześnie skorygowano spłaty rat w poszczególnych latach. 

W  zakresie  wydatków  bieżących  wprowadzono  zmiany  dotyczące  projektu  unijnego  „Odnowa

edukacji w Gminie Lubasz- program rozwoju kompetencji kluczowych uczniów i uczennic w Gminie

Lubasz”. Pierwotnie realizacja projektu przewidziana była na lata 2018-2020, a po zmianie okres

realizacji to lata 2017-2019 . Jednocześnie koordynację projektu przydzielono trzem jednostkom tj.

Szkole Podstawowej w Lubaszu, Szkole Podstawowej w Miłkowie oraz Gminnemu Zespołowi Obsługi

Szkół i Przedszkoli w Lubaszu.

Romuald Gasperowicz -  zapytał ile będzie  musiała  gmina dołożyć do oświetlenia na  które  gmina

otrzymała darowiznę i czy będzie ona opodatkowana?

Z-ca Skarbnika Gminy – darowizna nie jest opodatkowana. Ta kwota jest bezpośrednio kierowana na

oświetlenie bo taki punkt jest w budżecie. Kwota na to zadanie to 400 tys. zł. 

Romuald Gasperowicz – ile gmina będzie musiała dołożyć? Chodzi mi tylko o ten punkt – do Portusa.

Z-ca Wójta Gminy – z tego co pamiętam to 33 tys.  ma kosztować ta inwestycja. W tym roku będzie

jeszcze realizowane oświetlenie w m. Dębe – nowo powstałe osiedla, ul. Działkowa w Lubaszu już

zrealizowana. 

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 11 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXX/300 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.4.10 rozpatrzeni skargi na Przewodniczącą Rady Gminy

Przewodnicząca RG oddała głos Wiceprzewodniczącemu, ponieważ skarga dotyczy jej  osoby.  Pan

Paweł Strawa stwierdził, że skargę złożył  radny Marek Wicher i była ona rozpatrywana na wspólnym

posiedzeniu komisji w maju, w trakcie którego to posiedzenia radni postanowili, że nie będzie jej

wprowadzać pod obrady sesji.  Rada Gminy dysponowała bowiem opinią prawna, w której radca



prawny  wskazywał  na  brak  kompetencji  Rady  do  jej  rozpatrzenia.  Radny  skierował  skargę  do

Wojewody Wielkopolskiego oraz  do Prezesa Rady Ministrów. Wojewoda Wielkopolski rozpatrując

skargę  Pana  Marka  Wichra  wskazał,  że  Rada  Gminy  w  każdym  przypadku  powinna  rozstrzygać

poprzez podjęcie stosownej uchwały. Następnie Wiceprzewodniczący skargę przytoczył „ W związku

z  licznymi  uchybieniami  w  prowadzeniu  obrad  sesji  Rady  Gminy,  które  w  moim  głębokim

przekonaniu  naruszają  ustawę  o  samorządzie  terytorialnym  oraz  Statut  Gminy  Lubasz  składam

skargę na jakość prowadzenia obrad przez Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz.

1.  Nie  można  wykluczyć  radnego  z  dyskusji  poprzez  używanie  sformułowań  typu:  „znowu  Pan

Marek”, które jawnie naruszają ustawowo określony status radnego, wykluczyć radnego z dyskusji,

ograniczając wagi jego głosu poprzez umniejszenie wagi jego zapytania, wniosku.

2.  Nikt  nie  ma  prawa,  aby  limitować  lub  ograniczać  swobodę  wypowiedzi  radnego  poprzez

sformułowanie: „ przepraszam bardzo to na razie ja decyduję jak długo i co będzie mówił”

3. jest niedopuszczalne, aby podczas jednej sesji  Pani Przewodnicząca informowała mieszkańców,

notabene  także  ograniczając  swobodę ich  wypowiedzi  argumentując  to  -  sesja  jest  dla  radnych

i jednocześnie odbierając głos radnemu w tak brutalny sposób.

W związku z moją skargą oczekuję wyjaśnień na piśmie czy doszło do naruszenia prawa radnego do

wolnej  i  swobodnej  wypowiedzi  w  merytorycznych  sprawach  dotyczących  mieszkańców  oraz

przeprosin?  

Skargę moją proszę odczytać publicznie przed zatwierdzeniem porządku obrad na najbliższej sesji

Rady Gminy w Lubaszu. Z poważaniem Marek Wicher”

Temat  tej  skargi  był  omawiany na  posiedzeniu  wspólnym Komisji.  Tam również  projekt  uchwały

poddany był pod głosowanie. 

Radni nie zabrali głosu w sprawie. Następnie przegłosowali czy skarga jest zasadna? 

Za- 0   przeciw – 9    wstrzymujących się - 0       (głosowało 9 radnych. Żaneta Andrzejewska i Marek

Wicher nie brali udziału w głosowaniu) 

Wiceprzewodniczący projekt uchwały odczytał, że skarga jest niezasadna  

Głosowanie 



Za- 9   przeciw – 0    wstrzymujących się - 0                           

(głosowało 9 radnych. Żaneta Andrzejewska i Marek Wicher nie brali udziału w głosowaniu)            

Uchwała Nr XXX/301/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca podziękowała radnym za podjęcie uchwały stwierdzając, że cieszy się, że nie straciła

zaufania. 

Ad.   4. Interpelacje i zapytania radnych.  

Marek Wicher   –   powiedział, że bardzo dużo osób go pyta (zostały bardzo ładnie ustawione ławki na

ul. Szamotulskiej )czy ławki nie mogłyby być zwrócone w kierunku jezdni bo to śmiesznie wygląda, że

obserwuje się jak kto mieszka, patrzy na  podwórze. Ławki lepiej, żeby były zwrócone w kierunku

jezdni  i można sobie poobserwować co dzieje się na drodze. Jeżeli pasują otwory i jest to możliwe to

lepiej, żeby były zwrócone ku jezdni.  

Marek Wicher   –   proszę o przycięcie gałęzi na nowo wybudowanej drodze Antoniewo – Krucz. Wiem,

że  była  Komisja,  że  był  odbiór  tej  drogi,  że  były  pewne  uwagi.  Zgłaszałem  uwagę  na  Komisji

o oznakowanie pionowe przystanku autobusowego. Jechałem tą drogą i znak się znalazł  – znalazłem

go po kilku minutach i porobiłem zdjęcia na których można ten znak zauważyć. Zbliża się rok szkolny

i  dobrze  byłoby,  żeby były  tam wycięte  krzewy i  znak wtedy będzie  widoczny.  Zaznaczył,  że  po

drugiej stronie przystanek jest oznakowany.(rozdał radnym zdjęcia) 

Marek Wicher    –   przy drodze tej na poboczach są pnie, które wystają i  może dojść do wypadku,

gdyby ktoś zjechał na pobocze bo są powyżej nawierzchni pobocza. 

Marek Wicher    –   powiedział, że  konieczne byłoby załatanie dziury na drodze Krucz – Hamrzysko,

która została oznakowana farbą chyba przez osoby tam jeżdżące z Poznania   (radni zwrócili uwagę,

że dziura została już załatana i była zaznaczona przez pracownika Urzędu)

Marek Wicher    –   mieszkańcy Osiedla Gorajskiego zebrali  podpisy o budowę dróg na tym osiedlu,

szczególnie chodzi o jedną ul. Akacjową (były tam robione jakieś pomiary, dlatego mieli nadzieję, że

drogi będą budowane) – czy coś w tym temacie zrobiono? 

Marek Wicher    –   kolejna droga to odcinek za „Portusem” w kierunku pałacu. Wiem, że to nie jest

nasza droga, ale mam pytanie czy coś w tym temacie się dzieje bo jest tam zarwany mostek, który

stwarza zagrożenie   



Marek Wicher   –    na Osiedlu Gorajskim dużo tabliczek z nazwami ulic jest nieczytelnych (zardzewiałe,

pomalowane farbą) – trudno będzie  trafić karetce  pod wskazany adres 

Marek Wicher   –    mam w odpowiedziach na wnioski kilka pustych miejsc- chodzi o  podanie kwot

przeznaczonych na działania markeSngowe spółki GZK (przypisanie kwot do danego działania) jest

nowy Prezes – w dokumentach można sprawdzić, dlatego proszę o odpowiedź 

Marek Wicher   –   zgłaszałem też  wniosek o wykonanie rowu parującego przy posesji ul. Jesionowa 23

– wskazywałem inne miejsce wykonania tego rowu – nie mam do tej pory odpowiedzi czy będzie on

wykonany? 

Jacek Michalak – przekazał zebranym informację z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 

Na  zlecenie  Przewodniczącej  Rady  Gminy  z  dnia  07  sierpnia  2017  roku  Komisja  dokonała

sprawdzenia  umów  w  celu  wyjaśnienia  czy  Wójt  Gminy  Lubasz  podpisał  umowę  z  Edwardem

Karnasiem i Janem Karnasiem. Sprawa wymaga wyjaśnienia, ponieważ radny Rady Gminy Lubasz

skierował pismo do Wojewody Wielkopolskiego o wszczęcie postępowania nadzorczego, w którym

to wniosku wskazuje, że Gminę Lubasz obsługuje  faktycznie  Jan Karnaś, a umowę gmina sporządziła

na jego brata Edwarda Karnasia. Radny w piśmie tym stwierdza, że „ Wójt uczynił to celowo, gdyż

 powszechnie wiadomym jest, że Pan Jan Karnaś ma problemy z komornikiem i zabieg taki utrudnia

postępowanie egzekucyjne” 

W celu wyjaśnienia w/w sprawy Komisja Rewizyjna dokonała sprawdzenia umów w rejestrze umów

Urzędu Gminy stwierdzając, że na nazwisko Edward Karnaś Wójt nie podpisywał żadnej umowy. 

Natomiast podpisano trzy umowy z Kancelarią Prawną Radca Prawny Jan Karnaś w Dolaszewie tj.
1)    Or.3329.3.2015 na okres od 01 lutego do 31 grudnia 2015r
2)    Or.3329.5.2016 na okres od 01 stycznia do 31 grudnia 2016r
3)    Or.074.1.2017 na okres od 01 stycznia  30 czerwca 2017r

Kopie w/w umów stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Ponadto  Komisja  sprawdziła  wystawione  przez  w/w  Kancelarię  faktury  (stanowią  załącznik  do

niniejszego protokołu Komisji rewizyjnej) 

Komisja stwierdziła, że Gmina Lubasz nie podpisała żadnej umowy z Edwardem Karnasiem. Umowy

zostały podpisane z radcą faktycznie obsługującym Urząd Gminy tj. Janem Karnasiem. 

Przewodniczący stwierdził, że radni mogą zapoznać się z protokołem w biurze rady. 

Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 



Przewodnicząca powiedziała, że zestawienie wniosków radni otrzymali  przed sesją.  Wobec braku

uwag w tym punkcie przeszła  do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje.

Romuald Gasperowicz – podziękował za pomoc przy zakończeniu inwestycji w Kruteczku – chodziło

o  dołożenie  środków  na  utwardzenie  terenu  przy  świetlicy.  Czekamy  jeszcze  za  wykonaniem

ogrodzenia przy cmentarzu bo to Państwo również przegłosowaliście – zbliża się koniec roku, a tam

jeszcze nic się nie dzieje. 

Romuald  Gasperowicz  –  dziękujemy  również  za  naprawienie  naszej  malutkiej  hydroforni  przy

świetlicy. Mieliśmy tam awarię i Gminny Zakład  Komunalny również nam tam pomógł. 

Romuald Gasperowicz – do dnia dzisiejszego nie otrzymałem odpowiedzi – chodzi o zbadanie jakości

wody w jeziorze w Kruteczku. Pismo faktycznie poszło, ale odpowiedzi brak. Badania takie wykonuje

Sanepid – odpowiedzi brak 

Romuald Gasperowicz  –poparł wniosek radnego Marka Wichra dotyczący drogi Antoniewo – Krucz

w sprawie konieczności  obcięcia konarów drzew o co już wcześniej  wnioskował (nic do tej  pory

w sprawie nie zrobiono) Za chwilę rozpocznie się rok szkolny i przy mijaniu się z autobusem mogą

być niebezpieczne skutki. 

Romuald Gasperowicz  –  podziękował  za tabliczki z  numerami posesji,  które  są  bardzo pomocne

i ułatwiają dotarcie pod wskazany adres. 

Romuald Gasperowicz  – poprosił o odkrzaczenie i skoszenie trawy na poboczach drogi Kruteczek –

Nowina  i Kruteczek - Krucz

Romuald Gasperowicz – zastanawiam się kiedy będzie zdatna woda do  picia? Byliśmy bardzo późno

powiadomieni i  nie wiem dlaczego? Nie wszyscy  korzystają  z internetu – nie  wiem dlaczego tak

późno się dowiedzieliśmy – może dzisiaj dowiemy się od Wójta

Romuald Gasperowicz –prosiłem o wymalowanie znaku poziomego przed znakiem STOP od strony

Antoniewa. Były malowane znaki, ale jakoś to przeoczono

Romuald  Gasperowicz  –proszę  o  naprawę  poboczy  przy  tej  nowej  drodze  bo  są  pobocza

poobrywane. Proszę zwrócić uwagę, że jest tam ostry zakręt i pojazdy zarywają to pobocze – może

należałoby wysypać tam tłuczeń bo sam piasek jest notorycznie wymywany  



Romuald Gasperowicz – konieczne jest doziarnienie drogi Krucz – Kruteczek – przy samym asfalcie –

są  tam  dwie  takie  dziury,  które  trzeba  uzupełnić  i  odcinek  Kruczlas  do  Nowiny  (koło  posesji

Nowina 27) 

Romuald Gasperowicz – jeszcze raz dziękuję -  zostaliśmy zaopatrzeni w dużą ilość żużla i nasze drogi

w sołectwie uległy znacznej poprawie. 

Romuald Gasperowicz – ubolewam, że inwestycja w zakresie doświetlenia dróg w naszym sołectwie

nie  będzie  realizowana.  Chodzi  o  posesje  30  plus  -  z  informacji  jakie  otrzymałem  to  działki

letniskowe, gdzie przyjeżdżają tylko wczasowicze na pewien okres i nie ma konieczności oświetlenia.

Nie wiem czy tak rzeczywiście jest - moje zdanie jest inne bo jest tam ciemno, w granicach 8 domów,

a jest infrastruktura, że można to oświetlenie wykonać. Prosiłbym jednak o zawieszenie oprawy przy

posesji Państwa P. 

Romuald Gasperowicz  –proszę zabezpieczyć środki w przyszłym budżecie na usunięcie pni drzew

topoli  przy drodze Kruteczek –Krucz  bo zagrażają bezpieczeństwu.

Katarzyna Dykow – zapytała Prezesa czy jest możliwość zamówienia i dostarczenia dużych koszy na

śmieci przy blokach w Sławnie – istniejące mają zgniłe dna i śmieci się rozwalają. 

Katarzyna Dykow – zapytała co mogą zrobić ze szlaką, którą mają wspólnoty mieszkaniowe – czy

można wywieźć to na wysypisko? 

Prezes GZK  – jeśli chodzi o żużel to sprawa wymaga rozpoznania bo żużel to odpad. Natomiast jeśli

chodzi o pojemniki na odpady to domówiliśmy o pojemności 240 litrów i jeden 1100 – jeśli będzie

zainteresowanie to domówimy. Jest to kwesSa pierwszej dekady przyszłego miesiąca. 

Urszula  Paszkowska  sołtys  wsi  Miłkowo –  zapytała  czy  odpłatność  za  wodę  będzie  umniejszona

w związku z tym, że jest ona niezdatna do picia. Mieszkańcy kupują wodę do spożycia w sklepie

i dopytują czy umniejszone zostaną należności za dostawę wody przez Spółkę? Sytuacja taka jest już

od trzech tygodni. 

Urszula Paszkowska  - zapytała jaka jest częstotliwość płukania sieci wodociągowej? Kiedy wodociągi

podlegały pod Brzeźno było to robione dość często – jak będzie to wyglądało teraz? 

Prezes GZK –  wyciągamy wnioski, z tego co się wydarzyło. Podobne sytuacje występują w kraju.

Wiąże  się  to  z  wysokim  poziomem  wód  gruntowych.  Zostały  podjęte  pewne  działania  w  SUW



w Stajkowie, które nie powinny dopuścić do podobnej sytuacji. Na tą chwile system wdrożyliśmy

w studni nr 2 i on działa.  Zmodernizujemy też system w studni nr 1 w tym tygodniu – uszczelnione

zostały wszystkie nieszczelności w sieci i dalej dokonujemy przeglądu. Woda jest dopuszczona do

spożycia – woda zgodnie z przepisami będzie chlorowana i  sieć płukana. Sieć jest płukana dzisiaj

i będzie to prowadzone  - są to straty, ale tak trzeba działać, aby stężenie chloru w całej sieci było

jednorodne i chroniło nas przed taką sytuacją, że wody nie można spożywać. 

Romuald Gasperowicz – na jakiej głębokości znajdują się te studnie 

Prezes GZK  – woda pobierana jest z głębokości 48 m

Romuald Gasperowicz –jak często płuczemy te odcinki wodociągowe? Lipiec sierpień ile razy były

płukane? 

Prezes GZK  – chyba około 3 razy. Zleciłem pobranie prób tych wód napływających i nie ma żadnych

niepokojących objawów  - woda jest czysta. Oczywiście nie jest ona filtrowana i jej kolor wskazuje na

obecność  żelaza,  ale  nie  ma  żadnych  bakterii  które  mogłyby  być  niebezpieczne  dla  zdrowia.

Zleciliśmy badania na pozostałych SUW-ach i nie ma tam żadnych bakterii, które mogłyby niepokoić

– te z listy coli. Natomiast w SUW Stajkowo są jeszcze o zawartości od 5 do 1  - myślę jednak, że uda

się je jeszcze w tym tygodniu zlikwidować. 

Romuald Gasperowicz – dowiedzieliśmy się dopiero po tygodniu o tej sytuacji, dlaczego tak późno? 

Prezes  GZK  –  dowiedziałem  się  11  sierpnia  –  niestety  nieszczęśliwy  zbieg  okoliczności,  w  tym

przypadku miał właśnie takie miejsce – w spółce przez kilka dni mieliśmy awarię, nie docierały do

nas  żadne informacje  drogą  elektroniczną.  Po  sprowadzeniu  informatyka  okazało  się,  że  system

został  zaśmiecony  „trojanami”  i  to  zablokowało  pocztę.  Została  ona  uruchomiona  16  sierpnia

i 16 sierpnia poszła informacja do mieszkańców. Na tą chwilę wykorzystujemy  już inne systemy –

wysyłamy  sms  do  sołtysów  i  radnych.  Będziemy  starali  się  informować  mieszkańców  za

pośrednictwem sklepów bądź bezpośrednio do mieszkańców. To już działa 

Bronisław Tonak – zrobiono piękną drogę z Antoniewa do Krucza, ale z Antoniewa do Lubasza (droga

koło Wójta) to tragedia  - takie dziury. Wystarczy kilka wywrotek szlaki i to wyrównać  i mielibyśmy

4 km bliżej jadąc tą drogą. 



Romuald Gasperowicz – nie ma koleżanki z Nowiny – prosimy o przeprofilowanie drogi z Nowiny do

Krucza przez Antoniewo (tam koło posesji P. Zygmunta G.) 

Przewodnicząca Rady Gminy  odczytała wnioski, które wpłynęły drogą elektroniczna do Urzędu

„ Piotr Geremek                                                                        

Do Przewodniczącego Rady Gminy w Lubaszu.

W związku z sesją  Rady Gminy w Lubaszu w dniu  28-08-2017 przesyłam zapytania  do Wolnych

Głosów i Wniosków.

1) Czy i kiedy zostaną zainstalowane progi zwalniające na ulicy Szkolnej.

2) Jak wygląda obecnie budowa gazociągu w Lubaszu. Czy sieć pojawi się na osiedlu Górczyn?

3)  Ponownie już wnoszę o wystąpienie z zapytaniem do sieci P4 czy i  kiedy ustawi BTS. Obecnie

zasięgu sieci PLAY w Lubaszu nie ma wcale a karty łączą się w ramach roamingu z innymi sieciami.

Internet tej sieci nie jest dostępny wcale. Ponownie wnoszę też o przesłanie zapytania do firmy

Orange  w  sprawie  przebudowy  centrali  telefonicznej  w  Lubaszu.  Obecna  zapewnia  prędkość

Internetu do 20 mbps. Jak wygląda sprawa światłowodu dzierżawionego przez firmę INEA oraz ASTA-

NET.  Czy  jest  przewidziana  rozbudowa.  Obecnie  temat  ucichł.  Czy  sieć  będzie  rozbudowana  na

osiedle Górczyn w Lubaszu.

4)  Jestem miłośnikiem komunikacji  miejskiej  i  w czerwcu  2017 chciałem skorzystać z  darmowej

komunikacji publicznej celem „zaliczenia” tego projektu. Bus wprawdzie przyjechał do Dworzec ale

od kierowcy dowiedziałem się że on nie pojedzie tak jak jest na rozkładzie czy całą trasę i nie wróci

na  Dworzec  w  Lubaszu  bo  musi  jechać  do  jednego  z  pobliskich  zakładów  pracy.  Oczywiście

zrezygnowałem ze skorzystania z tej komunikacji  tracąc tak naprawdę cały dzień. Dlaczego tak się

dzieje, że pomimo ustalonego rozkładu jazdy kierowcy nie realizują go.

5)  Czy i  kiedy zmieni się wygląd parkingu naprzeciwko banku SGB.  Tam powinny powstać letnie

ogródki w których można by wypić piwo czy coś zjeść. Na dzień dzisiejszy jest to obskurna wizytówka

Lubasza.

6)  To  po  części  kontynuacja  poprzedniego  wniosku.  Czy  staż  miejska  lub  policja  skutecznie

wyeliminuje  meneli  z  centrum  Lubasza.  Ci  przesiadują  bardzo  często  na  Dworcu  PKS  oraz  na

ławeczkach w centrum. Oczywiście tam piją co jest wykroczeniem. Sprawa zgłaszana wielokrotnie



przez mieszkańców na policyjną mapę zagrożeń. Policja potwierdza obecność takiego zjawiska i na

tym się sprawa tak naprawdę kończy. Pijaczyny jak były tak są dalej. Swoją drogą brakuje miejsca aby

móc usiąść i „legalnie” móc wypić piwo.

7) Latarnie na ul. Działkowej zostały zainstalowane już kilka miesięcy temu. Oczywiście do dzisiaj one

nie świecą. Co z oświetleniem ul. Pod Lipami?

8)  W swoim imieniu oraz  w imieniu Stowarzyszenia Nadwarciańska Kolej  Drezynowa dziękuję za

okazane wsparcie naszych projektów promocji transportu kolejowego w Lubaszu. Pierwszy projekt

to czerwcowy pociąg z Poznania Głównego do Lubasza oraz przejazd dla tutejszych mieszkańców z

Lubasza do Bzowo Goraj i z powrotem. Drugi projekt to przejażdżki drezyną ręczną tzw. machajką

podczas  sierpniowych  Dni  Lubasza.  Zainteresowanie  mieszkańców  przerosło  nasze  oczekiwanie.

Tylko  podczas  Dni  Lubasza  przewieźliśmy  ręczną  drezyną  ponad  100  mieszkańców  Lubasza.

Dziękujemy.

Proszę o odczytanie zapytań na najbliższej sesji Rady Gminy w Lubasz w sekcji Wolne Głosy i Wnioski.

Odpowiedzi na w/w zapytania proszę wysłać na adres korespondencyjny podany w nagłówku pisma.

Pismo wysłano  za  pomocą  portalu  obywatel.gov.pl  i  podpisane  jest  profilem  zaufanym  na  w/w

portalu.

Z poważaniem

Piotr Geremek"

Marek Wicher –  zapytał  co z wodą  w Lubaszu? Czy była badana  i  kiedy? -  w związku z sprawą

w Stajkowie ludzie się denerwują i stąd to pytanie. 

Prezes GZK -  na pozostałych SUW-ach nie ma żadnego zagrożenia. Przeprowadziliśmy płukanie - nie

ma żadnych powodów do niepokoju. 

Bogdan Han -   poprosił  aby ściąć trochę żywopłot przy posesji  Pana Tadeusza D. (mieszkańcy byli

u Wójta) bo tam siedzą "meliniarze" i co tam się robi to przechodzący aż głowami kiwają. Siedzą

schowani  i popijają. 

A. G. - mam konkretne pytanie do Prezesa i Wójta (jeżeli twierdzi Pan, że telefonicznie 11, a mailowo

16) to kiedy Prezes i w jaki sposób powiadomił mieszkańców?  I pytanie do Wójta jakie Pan podjął



działania, żeby powiadomić mieszkańców o zaistniałej sytuacji. Kiedy Pan się dowiedział, jakie było

źródło tej informacji  i jakie Pan podjął działania? 

Wójt Gminy – na pytania udzielimy odpowiedzi pisemnej, ale z tych takich bieżących to jeżeli chodzi

o równanie i doziarnianie to nie wiadomo ile byśmy doziarniali to będą potrzeby i tu  staramy się na

bieżąco  reagować.  Tabliczki  z  nazwami  ulic   na  Osiedlu  Gorajskim  –  była  sugesSa,  żeby  je

odmalować, ale to chyba już się nie opłaca – zakupione były kilka lat temu i nie bardzo już pasują do

obecnych standardów – będziemy starali się zakupić nowe i wymieniać. 

Wpłynęło  rzeczywiście  pismo  od  mieszkańców  Osiedla  Gorajskiego  (kiedy  będzie  budowana

jakakolwiek droga na tym osiedlu)  i będziecie Państwo radni na ten temat dyskutować. W tym roku

zostały zabezpieczone środki na opracowanie dokumentacji ul. Brzozowej, Jesionowej oraz ul. Polnej

i Łąkowej.

Jeżeli  chodzi  o  ogródki  przed bankiem to jest  niemożliwe bo  byłoby to  niezgodne z  przepisami

(spożywanie alkoholu przed internatem) urządzenie tego  terenu jest przedmiotem rozmów (Prezes

BS odniósł się w tej sprawie podczas otwarcia Posterunku Policji)  Ten teren ma 4 właścicieli – BS,

Edukacja, telekomunikacja i 1/8 Gmina Lubasz, ale zobaczymy w jakiej wysokości będziemy mogli

partycypować w kosztach przebudowy tego terenu. 

Wszyscy krewni i znajomi, który przyjeżdżają mówią, że tam taka ładna droga, a koło Wójta tragiczna.

Byłem zobaczyć na drogach i potwierdzam, że jest to duży skrót  - drogi będą cyklicznie równane i ten

odcinek również. 

Informacja dla sołtysa z Kruteczka – są środki faktycznie zabezpieczone na grodzenie cmentarza – w

tym tygodniu dokonano wznowienia granic i będzie grodzone około 180mb 

Jakoś  wody  –  sprawa  ważna  tłumaczył  to  Prezes.  Przypomnę,  że  jest  to  zadanie  własne  gminy

i  gospodarka wodno -  ściekowa,  ale w przypadku powołania Spółki  GZK w imieniu gminy działa

Gminny Zakład Komunalny.  Informacja do Urzędu dotarła 11 sierpnia, piątek o godz. 13 min 16 i 21

sekund (sprawdziłem) Niestety – w związku z tym, że mamy bardzo dużo inwestycji po przyjęciu Pani

Dyrektor Przedszkola i Dyrektora GOK wyjechałem około 13 na lustrację i tej informacji w piątek nie

otrzymałem. Dostałem ją po niedzieli i zaraza poleciłem zamieszczenie jej na stronie internetowej,

przeprowadziłem też  rozmowę z  pracownikami,  aby bez  względu  na  to  gdzie  jestem i  o  której

godzinie  taka informacja do mnie dotarła. Rozmawiałem też z Prezesem, by wszystkie podobne



informacje do mnie docierały (po badaniu wczoraj przez Sanepid  Prezes już mnie informował –

jakość wody idzie w dobrym kierunku) Ponadto pisemnie powiadomiłem Prezesa, aby wyjaśnił mi co

zawiodło, jeżeli chodzi o GZK. Pisemnie powiadomiłem o metodologi (mówiłem już o tym radnym)

muszę być powiadomiony ja, informacja na stronie internetowej, plakaty, bezpośredni kontakt do

sołtysów, członków Rady Sołeckiej,  radnych i w miarę możliwości innych mieszkańców.  

Marek Wicher – na odcinku drogi Antoniewo Lubasz przy lesie jest taki odcinek, w którym występuje

chyba glina bo tam ciągle stoi woda. Trzeba by nawieźć tam tłucznia bo żużel czy pospółka nic tam

nie da – w innych miejscach widocznie jest inne podłoże i woda szybciej wsiąka.    

A.G. - Wójt potwierdza, że otrzymał jak gdyby informację 16 i trudno do niego mieć pretensje.  Nie

otrzymaliśmy  konkretnej  informacji  jak  i  kiedy  zostali  powiadomieni  sołtysi  i  czy  zostali

powiadomieni?  Pan Wójcie  odpowiada  za system wczesnego ostrzegania,  Pan tym kieruje –  ten

system powinien zadziałać. Ktoś zawinił, jeżeli pracownicy popełnili błędy  to pewnie wyciągnie Pan

odpowiednie  wnioski  czy  konsekwencje.  Wydaje  mnie  się,  a  nawet  jestem  przekonany,  że

umieszczenie komunikatu na stronie   gminy to zbyt mało – jest ktoś taki jak sołtysi, można było

uruchomić  strażaków,  policjantów,  dzielnicowych   i  inne  osoby  poprzez  wykorzystanie  sprzętu

nagłaśniającego  –  powiadomić  mieszkańców.  To  jest  bardzo  istotna  informacja  –  blisko  2.000

mieszkańców  naszej  gminy  od  piątku  do  poniedziałku,  a  może  nawet  dłużej  nie   otrzymali  tej

informacji( mieszkańcy z którymi rozmawiałem mówili, że dowiedzieli się z portalu Pana B.)

Pan Prezes mija się trochę z prawdą bo Sanepid nie badał wody 11-go, a na pewno wcześniej – może

8-golub 9-go i Sanepid się z Panem konsultował. Dobrze  Pan wiedział może już 10-go o tym fakcie –

gratuluję poczucia  odpowiedzialności.   Cieszę się,  że  nie  doszło do zatruć, może  byłoby to tylko

rozwolnienie,  ale  czy  chcielibyście  Państwo pić  taką  wodę.  Okres  powiadomienia  to  tydzień bo

ponoć  „trojany”  zaatakowały  komputery.  Przykro,  że  w  ten  sposób  bagatelizuje  się  zdrowie

mieszkańców.  (Pan A.G. przekazał Wójtowi butelkę wody od mieszkańca ze Stajkowa). 

Przewodnicząca Rady Gminy -  zwróciła uwagę na niepoważne zachowanie Pana A.G.  i poprosiła

o  zabranie wody. 

Pan A.G. - jeżeli  ktoś bagatelizuje  taką sprawę  i  mówi,  że gdzie indziej  są podobne sytuacje  to

trudno.



Prezes GZK – poprosił Pana A.G. aby osobiste wycieczki pozostawił u siebie w domu. Nie życzę sobie

tego, aby imputował Pan, że ktokolwiek przetrzymał informację. Informacja z Sanepidu posiada datę

11 sierpnia – prawdopodobnie też 11 sierpnia została wysłana, ale nie została odebrana i tyle.   

Pan  A.G.  -  nie  prowadził  Pan  konsultacji  z  Sanepidem na  co Prezes  odpowiedział,  że  otrzymał

informację telefoniczną 11-go 

Pan A.G. - otrzymał Pan jednak informację telefoniczną 11-go i nie powziął Pan żadnych kroków 

Prezes GZK - nie opieram się na informacji telefonicznej, a na dokumencie, który miałem otrzymać

drogą elektroniczną, ale nie otrzymałem. 

Romuald Gasperowicz -  zapytał jaką funkcję Pan A.G piastuje w Starostwie 

Przewodnicząca Rady Gminy - stwierdziła,że to dyskusja nie na temat i poprosiła o jej zakończenie. 

Pan P.B. -   mam informację, że Urząd miał tą informację 11-go (Pani Sekretarz potwierdziła) i można

było  tą  informacje  przekazać  i  nie  narażać  mieszkańców.  Można  było  też  na  mój  portal,  gdzie

informowałbym mieszkańców. Ja dowiedziałem się 18-go 

Pan P.B.  -  za  oknami  mamy inwestycję.  Chciałbym się  dowiedzieć czy  to  parking,  czy  też  długo

oczekiwane targowisko.  Czy inwestycja ta ma jakieś dofinansowanie i  w jakim terminie  możemy

oczekiwać jej zakończenia. 

 Z-ca Wójta - to ta sama informacja- to tak jak Wójt mówił – dowiedziałam się również 16-go 

Wójt Gminy – odnośnie placu mówiłem o tym na początku, nie będę się powtarzał – otrzyma Pan

odpowiedź nas piśmie  

Ad. 6 Zakończenie 

Przewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestnictwo w sesji  i zaprosiła na drugą część, która

odbędzie się jutro tj. 29 sierpnia br. Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła

I część obrad XXX  sesji Rady Gminy Lubasz.

Sesja zakończyła się o godz. 17:00

Protokołowała  Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad   Magdalena Janc Węglewska 



Obradom II  części sesji  przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska –  Przewodnicząca Rady Gminy

Lubasz. Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad. 1a      P  rze  wodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku

o  samorządzie  gminnym  otworzyła  II  część  obrad  XXX  sesji  VII  kadencji  Rady  Gminy  Lubasz.

Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 10

radnych,  (brak Dams Sławomir, Koplin Zenon, Hubert Szrama, Andrzej Macyszyn i Wicher Kazimierz,

który się spóźnił) i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie serdecznie

powitała Krystyne Stróżyk – opiekunkę naszej gminy w Regionalnej Izbie Obrachunkowej,   Starostę

Powiatu Czarnkowsko Trzcianeckiego Tadeusza Teterusa,  byłych i obecnego włodarza naszej gminy

Naczelnika Zygfryda Kozerę

Naczelnika i Wójta Jana Graczyka

Wójta Marcina Filodę 

Ponadto  bardzo  serdecznie  powitała  Zastępcę  Wójta,  Skarbnika  i  Z-cę  Skarbnika  Gminy,  Pana

Krzysztofa Tomczyka Prezesa   Gminnego Zakładu Komunalnego, druha Stanisława Hermana Prezesa

Zarządu Oddziału Gminnego OSP oraz wszystkich dyrektorów naszych jednostek organizacyjnych. 

Witam bardzo serdecznie  wszystkich sołtysów, radnych oraz pozostałych przybyłych na dzisiejszą

sesję. 

Następnie zapytała wszystkich gości przybyłych na sesję – nie dotyczy to osób publicznych – czy

Państwo  nie  wnoszą  sprzeciwu,  aby  ujawniony  został  ich  wizerunek.  Stwierdziła,  że   sesja  jest

nagrywana,  dlatego  jeżeli  ktoś  sobie  nie  życzy,  aby  jego  twarz  była  upubliczniona  to  prosi   o

wyrażenie takiej woli. Nikt z zebranych sprzeciwu nie wniósł. 

Następnie  poinformowała,  że  na  I  części  obrad  Sekretarzem  wybrana  została  Magdalena  Janc

Węglewska i pozostaje na II część. 

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,



Przewodnicząca  stwierdziła,  że  porządek  obrad  został  radnym  doręczony.   Wobec  braku  uwag,

porządek  poddano  pod  głosowanie  i  przyjęto  jednogłośnie.  Porządek  obrad  przedstawia  się

następująco:  

1. Sprawy regulaminowe

 a) stwierdzenie quorum

 b) przedstawienie porządku obrad

c)  przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji

2. Prezentacja

3. Podjęcie uchwał w sprawie

3.1. odwołania Skarbnika Gminy Lubasz

3.2. powołania Skarbnika Gminy Lubasz

4. Zakończenie obrad

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji Rady Gminy

Przewodnicząca stwierdziła,  że  Sekretarzem, obrad XXIX  sesji  Rady Gminy Lubasz był Pan Zenon

Koplin, który nie może uczestniczyć w dzisiejszej sesji. Pan Zenon upoważnił Pana Marka Wichra do

przedstawienia  protokołu  z  obrad  poprzedniej  sesji.   Poprosiła  Pana  Marka  o  przedstawienie

protokołu  z obrad sesji, która odbyła się 30 czerwca br. 

Zabierając głos Pan Marek Wicher stwierdził, że zapoznał się z protokołem z obrad ostatniej sesji,

który odzwierciedla jej przebieg. Zawnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XXIX  sesji przyjęto jednogłośnie bez

odczytywania. 

Ad. 2. Prezentacja dorobku zawodowego Pani Skarbnik 

Zabierając  głos  Wójt  Gminy  powiedział,  że  Rada  Gminy  podejmie  za  chwilę  uchwałę,  którą

podejmuje się niecodziennie. Na wniosek Pani Skarbnik dojdzie do jej odwołania tylko nie wiadomo

czy Rada się tą uchwałę zdecyduje podjąć. Pani Skarbnik ma wiele zasług i przyczyniła się w wielkim

stopniu do rozwoju tej gminy. Następnie powiedział  „ Mam dzisiaj wielki zaszczyt powiedzieć kilka



słów  o  człowieku,  którego  droga  zawodowa  wskazuje  na  prawdziwe  zamiłowanie  do  pracy

administracyjnej, osobie, która potrafiła połączyć wykonywanie swoich obowiązków z pasją. 

Szanowna Koleżanko Elżbieto! 

Dobrze wiesz, na czym polega wyjątkowość pracy administracyjnej. Przez wiele lat pokazywałaś nam,

z  jaką  odpowiedzialnością  i  zaangażowaniem  należy  ją  wykonywać,  mając  na  względzie  przede

wszystkim dobro  naszej  Gminy,  naszej  małej  Ojczyzny.  Starałaś  się  jak  najdokładniej  wykonywać

swoje  obowiązki,  przeliczać  skrupulatnie  każdy  grosz  ,  wskazywać  gdzie  i  jakie  mamy  jeszcze

możliwości. Doskonale Ci się to udawało.

Powszechnie wiadomo, że praca w administracji nie należy do najłatwiejszych. Niezmiernie ważne

w naszej pracy jest w  nawiązanie dobrego kontaktu z pracownikiem, sołtysem, petentem wreszcie

z  szefem.  Współpracownicy  Pani  zawsze  mogli  liczyć  na  pomoc  w  rozwiązywaniu  przeróżnych

problemów, a szefowie zapewne na Pani doświadczenie i niezwykłe wyczucie sytuacji. Twoja praca

zawodowa to pasmo sukcesów, wyróżnień. A przyszło Ci pracować ,można powiedzieć w różnych

rzeczywistościach. Twoja praca zawodowa rozpoczęła się w Spółdzielni Kółek Rolniczych w Lubaszu,

gdzie  przepracowałaś  swoje  pierwsze  trzy  miesiące.  Od  1  listopada  1974  roku  związałaś  się

z Urzędem Gminy w Lubaszu. Do pracy przyjmował Cię zapewne nieżyjący już dziś Naczelnik Gminy

Pan Marian Cieślak, a w jego imieniu umowę podpisał pełniący wówczas stanowisko Sekretarza Biura

Pan Zygfryd Kozera późniejszy Naczelnik Gminy Lubasz. Objęłaś stanowisko księgowej budżetowej.

1 lipca 1983 roku z rak Pana Naczelnika otrzymałaś akt mianowania na stanowisko inspektora ds.

księgowości budżetowej. Już wówczas zastępowałaś Głównego Księgowego oraz Kierownika Referatu

Planowania i Finansów. W dniu 1 października 1984 roku objęłaś stanowisko starszego inspektora do

spraw księgowości budżetowej, a z dniem 1 stycznia 1987 roku Pan Naczelnik podpisał mianowanie

na stanowisko Kierownika referatu Planowania i Finansów – Głównej Księgowej w Urzędzie Gminy w

Lubaszu. Rzeczywiście były to inne czasy poprzedzające okres transformacji ustrojowej. Wkraczając

w ten okres Rada Gminy Lubasz uchwałą Nr III/11/90 z dnia 6 lipca 1990 roku powołała Cię na

wniosek Wójta Gminy Lubasz Pana Jana Graczyka na stanowisko Skarbnika Gminy Lubasz, na którym

to stanowisku pozostałaś po dziś dzień, kiedy to zdecydowałaś się skorzystać z przysługującego Ci

prawa do emerytury . Okres pracy w samorządzie Gminy Lubasz był najbardziej owocnym w twojej

karierze zawodowej. Wójtowie Gminy się zmieniali, a Ty trwałaś przy każdym z nich niosąc ze sobą

bagaż  wiedzy  i  doświadczenia.  Swoją  pracę  zawodową  wykonywałaś  zawsze  wzorowo.  Byłaś



wielokrotnie wyróżniana nagrodą Wójta Gminy Lubasz za wyróżniająca pracę w 1995 roku, 1996

roku,1997 roku,1998 roku,2001 roku, 2006 roku, 2007 roku, 2008 roku, 2015 roku,2016 i 2017 roku.

Podstawą przyznania tych nagród były konkretne osiągnięcia w pracy zawodowej,do których trzeba

zaliczyć : 

-  stworzenie  systemu  księgowego  po  roku  1989  w  nowych  uwarunkowaniach  prawnych

gwarantującego sprawną obsługę finansową Urzędu gminy oraz jednostek organizacyjnych gminy,

-  wdrożenie  w  1995  roku  systemu  komputerowego  księgowości  budżetowej  i  podatkowej

skutkującego  jeszcze sprawniejszym zarządzaniem finansami w gminie,

-  stałe podnoszenie kwalifikacji  zawodowych poprzez  ukończenie w 1999 roku studiów wyższych

zawodowych  na  kierunku Finanse  i  Bankowość w zakresie  Finanse  Gmin,  w 2001 roku  studiów

wyższych magisterskich na kierunku Finanse i Bankowość w zakresie Finanse i Bankowość,

- wyemitowanie w 2004 roku jako prekursorzy  obligacji komunalnych, dzięki którym możliwa była

realizacja wielu inwestycji gminnych,

-  zapewnienie  ciągłości  pracy  księgowości  budżetowej  w  trakcie  zmian  kadrowych  i  absencji

pracowników,

-  współudział w pozyskiwaniu środków pochodzących z programów przedakcesyjnych SAPARD,  a

później ZPORR,  PROW i WPRPO ,

-  zapewnienie  sprawnego finansowania  poprzez  wykorzystanie  wielu  instrumentów finansowych

inwestycji gminnych

Wreszcie „wychowanie’ swojego następcy spośród grona współpracowników.

W imieniu całej wspólnoty samorządowej Gminy Lubasz jako jej obecny Wójt, chciałbym wyrazić

wdzięczność  naszej  koleżance  Elżbiecie.  Zawsze  mogliśmy  przyjść  do  niej  z  nurtującymi  nas

problemami,  chętnie  dzieliła  się  z  nami  swym  doświadczeniem.  Mimo  własnych  zajęć  i  trosk

znajdowała  czas  dla  innych.  Jednocześnie  umiała  dodać  otuchy  początkującym  pracownikom  i

pomóc znaleźć optymalne rozwiązania dla tych, którzy mają już za sobą niemałą praktykę. Sprawując

funkcję  Skarbnika Gminy ,  zdaję  sobie dobrze sprawę że Pani Ela to  wyjątkowy, oddany ludziom

człowiek, z którym współpraca była dla mnie niezwykle wzbogacająca.



W dniu przejścia na emeryturę naszej drogiej koleżanki mam zaszczyt wyrazić uczucia wszystkich,

którzy  kiedykolwiek zetknęli  się  z  jej  życzliwością.  Z  jednej  strony trochę nam smutno,  że  nasza

Gmina  żegna  się  dziś  z  tak  wspaniałym  pracownikiem,  jednak  należy  się  kiedyś  zasłużony

odpoczynek w gronie rodziny i przyjaciół.

Życzymy, aby Pani w końcu oddała się w pełni innym, odłożonym wcześniej na bok projektom. My

zaś będziemy przechowywać w pamięci przykład wzorowego pracownika, koleżanki, kierownika.

Droga Pani Elżbieto!

Dziękuję za te piękne lata, poświęcenie i oddanie, lojalność oraz trud włożony w pracę dla dobra

mieszkańców naszej gminy. Wyrażam także nadzieję, że nie zapomni Pani o nas i podobnie jak my

wszyscy, będzie dobrze wspominać spędzone tutaj chwile. Chcę zapewnić Panią, że będzie Pani u nas

zawsze mile widzianym gościem. Pełne radości jest przecież życie emeryta – każdego dnia może się

wydarzyć  mały  cud.  Życzymy  małych  spraw,  które  spowodują  Twoją  radość,

pięknych  piosenek  usłyszanych  w  radiu,  nieznajomego,  który  poda  Ci  rękę,  poczucia  się  kimś

specjalnym i wyjątkowym. Bo taka właśnie jesteś. A gdy już będziesz odpoczywać na emeryturze

pamiętaj  chociaż  czasem  o  tych,  co  muszą  pracować  od  wieczora  do  rana.

Czasem możesz im troszkę współczuć i pomyśleć o nich ciepło! Dziękujemy Ci za wszystkie chwile i za

Twoje pełne zaangażowanie w realizacji wszystkich zadań w pracy.

Myślimy o Tobie i będzie nam Cię brakowało" 

Następnie  Skarbnik  Gminy  otrzymała  kwiaty  od  Wójta,  Przewodniczącej  i  pozostałych   osób

zebranych na sesji. 

Pan Jan Graczyk  –  chciałbym przy  mikrofonie powiedzieć bo jestem jedyny w tym gronie  który

najdłużej pracował z Elżbietą. Pierwszy raz spotkaliśmy się w marcu 1980 roku – ja na stanowisku

sekretarza, a Ela na stanowisku ds księgowości przy obecnym tutaj Naczelniku Zygfrydzie  Kozerze

i tak przez  10 lat pracowaliśmy. Najbardziej jednak istotne chwile to okres od 1989 roku – zmiany

systemu społeczno – politycznego i ten rok 1990 kiedy tworzyliśmy samorząd. Nie mieliśmy żadnego

wzorca, a otrzymaliśmy osobowość prawną. Ja jako Wójt, a Ela już jako Skarbnik – odpowiedzialna

nie tylko za finanse urzędu, ale całej gminy, w tym jednostek, które tworzyliśmy. Była to dla nas

całkowicie  nowa  sytuacja.  To  nie  był  ten  samorząd  co  dzisiaj  posiadający  środki  finansowe  –

praktycznie  nie  było  na  nic.  W  latach  dziewięćdziesiątych,  szczególnie  94  i  95,  jeszcze  przed



przejęciem oświaty po pieniądze na wypłatę jeździliśmy do Piły z walizkami. Pamiętam jeszcze śp.

Grygiel woził te pieniążki bo nie było. Ale w 1996 roku, kiedy przejęliśmy oświatę to nie miały szkoły

nic,  nawet  kredy  –  nie  mówię  już  nawet  o  sanitariatach,  czy  o  szkole  w  Kruczu,  gdzie  dzieci

z nauczycielami chodzili do latryny. Proszę to teraz porównać jak za mojego wójtostwa, i następnego

oraz obecnego ta gmina wygląda. Ela była wtedy Skarbnikiem, w tych trudnych czasach i za te chwile

i  później  już  wspólne  sukcesy,  pozyskiwanie  środków,  za  te  wspólne  łamanie  sobie  głowy,   aby

zabezpieczyć w projektach własne środki, za odporność psychiczną przy budowaniu i  realizowaniu

budżetu, przy pozyskiwaniu środków najpierw z SAPARD-u, a później już z innych funduszy, za nocki

przy pisaniu wniosków o te środki z sekretarz i pracownikami – za to wszystko serdecznie dziękuję.

Życzę  tobie, aby dalej  tak pięknie układająca się współpraca,  a to  30 lat – aby dalej tak pięknie

toczyło się Twoje życie, byś była szczęśliwa, byś realizowała swoje marzenia, pragnienia i pasje bo

czas na emeryturze głównie winien być temu poświęcony. Dziękuję.     

Pani Elżbieta Ratajczak – chciałabym podziękować wszystkim osobom, które sprawiły, że moja praca

była przyjemnością, a nie koniecznością. 

Podziękowała Staroście Panu Tadeuszowi Teterusowi za przybycie na dzisiejszą sesje, poświecenie

swego cennego czasu i współpracę. Współpraca pomiędzy powiatem, a samorządem odbywała się

na bazie  finansów, wzajemnej  pomocy bo ja tak  tutaj  to postrzegam. Myślę,  że  każda  ze  stron

wywiązywała się wzorowo, z zawartych umów czy porozumień.  Życzyła Staroście osiągania samych

sukcesów w sprawowaniu tak zaszczytnej funkcji i liczy na dalsza współpracę z Gmina Lubasz.

Zwracając się do Pani Stróżyk  opiekuna naszej  gminy w RIO w Pile  podziękowała za współpracę,

nadzór i  pomoc w szczególnie trudnych przypadkach wymagających często mądrych interpretacji

prawa, za dobre słowo i pomoc przez wszystkie lata. Podziękowała za obecność na dzisiejszej sesji

i wszystkie opinie. Życzyła dalszych sukcesów w życiu prywatnym i zawodowym. 

 Zaznaczyła, że ponad 40 letnia karierę zawodowa mogła sprawować tylko dzięki temu, że na swej

drodze spotkała mądrych i życzliwych ludzi. 

Wspomniała swoich szefów, w tym nieżyjącego już Naczelnika Mariana Cieślaka, którego wspomina

z  wielkim  respektem  i  życzliwością  jako  bardzo  kulturalnego  i  życzliwego,  a  jednocześnie

stanowczego człowieka.  



Zwracając się do następnego szefa Zygfryda Kozery podziękowała mu za obecność na sesji. W latach

tej współpracy rozpoczął się jej awans zawodowy bowiem w 1987 roku została główna księgową.

Pomimo wewnętrznych wątpliwości i oporów, że nie podoła to właśnie naczelnik miał tak wielką siłę

przekonywania, że podjęła się tych obowiązków.  Bardzo ciepło wspomina te lata i liczy, że wzajemna

sympaSa pozostała do dzisiaj. Podziękowała i życzyła dalszych sukcesów. 

Zwracając się do Jana Graczyka stwierdziła, że może powiedzieć, że był to potrójny szef, ponieważ

najpierw jako sekretarz, później naczelnik i ostatecznie jako wójt. Okres tej współpracy był najdłuższy

bo blisko 30 letni. Okres był bardzo trudny, poznawczy w związku ze zmianami struktur – bardzo

dobry gospodarz dbający o rozwój gminy   co było wójta nadrzędnym celem. Efekty tej pracy wszyscy

zauważają.  Stwierdziła,  że  jest  zaszczycona,  że  mogła  z  takim szefem współpracować.  Następnie

podziękowała i życzyła dalszych sukcesów.  

Podziękowała Panu Zbigniewowi Jahnsowi, że mogła z nim współpracować. Był to trudny okres jeżeli

chodzi o zmiany  w budżecie, ustawy o finansach publicznych (nowy wskaźnik zobowiązań, który tą

ustawą  został  wprowadzony).  Podziękowała  Panu  Zbigniewowi  za  lata  współpracy  życząc   dużo

zdrowia i sukcesów. 

Następnie wspomniała o krótkiej współpracy z Panem Adamem Górzyńskim – pełniącym funkcję

wójta. Nadmieniła, że dzisiaj telefonicznie sobie podziękowali i złożyli życzenia.

Zwracając się do Wójta Gminy Marcina Filody powiedziała, że  praca z nim należała do przyjemności,

pełna spokoju, życzliwości  i  ludzkiego szacunku.  Sprawił Pan,  że poczułam się bardzo doceniona,

również dzisiaj.  Jest  pan bardzo młodym, ambitnym, zdolnym do poświeceń na rzecz gminy i  jej

mieszkańców  człowiekiem. Życzę Panu samych sukcesów   na kanwie pracy zawodowej, dobrych

budżetów  i wspaniałych efektów. Życzę zdrowia i szczęścia rodzinnego. 

Zwracając  się  do  Z-cy  Wójta  Grażyny  Graj  podziękowała  jej  za  lata  współpracy,  pomocy

w rozwiązywaniu wielu problemów. Stwierdziła, że wiedza i kompetencja Z-cy Wójta jest bezcenna.

Ten fakt potwierdzą na pewno  osoby wcześniej przedstawiane, które wiele jej zawdzięczają. Życzyła

dużo zdrowia i wielu sukcesów. 

Pani Ela powiedziała, że jak wielu miała szefów tak wielu było radnych. Współpraca opierała się na

sprawach finansowych.  Starała  się zawsze  na  początku  przybliżyć radnym tajniki  funkcjonowania

budżetu, a później już tylko limity działy i rozdziały. Rola skarbnika polega na tym, aby nie zawsze się



zgadzać na wszystko, a wskazywać co można, a co nie, nawet  niekiedy „straszyć” RIO. Praca radnego

jest  bardzo  odpowiedzialna,   podejmowania  przez  radnego  bardzo  ważnych  decyzji  i  trafnych

wyborów.  Podziękowała  radnym  za  współprace  życzliwość  i  dobrą  atmosferę.  Ważna  jest  rola

przewodniczącego. Zaznaczyła, że Pani Żaneta jest osobą bardzo spokojną, zrównoważoną i bardzo

kompetentną.  Życzyła  zadowolenia  i  satysfakcji  z  pełnionej  funkcji.  Stwierdziła,  że  dobry  wybór

będzie jeżeli rada podejmie teraz uchwalę o odwołaniu skarbnika i powołaniu nowego skarbnika.  

Zwracając się do sołtysów przeprosiła ich za dość częste wtrącanie się w ich wydatki, czyli  małe

budżety  wiejskie.  Stwierdziła,  że  sołtysi  naszej  gminy  to  osoby  świadome  swych  obowiązków,

dbające  o  rozwój   swoich  wsi  i  stan  infrastruktury  co  pozwala  na  poprawę  warunków  życia

mieszkańców. Podziękowała za współpracę i życzyła dalszych sukcesów oraz uznania mieszkańców

dla ich pracy. 

Następnie  podziękowała  wszystkim  jednostkom  organizacyjnym  gminny,  dyrektorom  szkół,

przedszkoli, dyrektorowi Ryszardowi Bilskiemu, Kierowniczce GOPS Jadwidze Kazińskiej, dyrektorowi

GOK  Szymonowi  Szwed,  Prezesowi  GZK   Krzysztofowi  Tomczykowi  oraz  strażakom  z  Prezesem

Stanisławem Hermanem i Komendantem Gminnym Jarosławem Torzyńskim na czele. 

Na  koniec  podziękowała  wszystkim  pracownikom  Urzędu  Gminy.  Dzięki  Wam  w  wspaniałej

atmosferze i dużej życzliwości praca była przyjemnością, a urząd drugim domem.  

Kierując słowa do następczyni powiedziała, że zawsze będzie służyć pomocą i  życzy sukcesów na

obejmowanym stanowisku.  

Podziękowała wszystkim za przybycie, za to że ta sesja stała się tak uroczysta, a ona może odejść

z poczuciem spełnienia swego obowiązku. 

Ad.   3.1. odwołania Skarbnika Gminy Lubasz  

 Wójt Gminy Lubasz zwrócił się z wnioskiem o odwołanie ze stanowiska Skarbnika Gminy Lubasz Pani

Elżbiety Ratajczak. Wcześniej Pani Skarbnik wyraziła zamiar przejścia z dniem 29 sierpnia 2017 roku

na emeryturę  i  zwróciła się z wnioskiem do Wójta Gminy o rozwiązanie stosunku pracy.  Projekt

uchwały Wójt Gminy odczytał.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 



Za- jednogłośnie                                       (głosowało 11 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXX/302/17 stanowi załącznik do protokołu. 

3.2. powołania Skarbnika Gminy Lubasz

Zgodnie z art. 4 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 21 listopada 2008 roku o pracownikach samorządowych

/ Dz. U. z 2016 r., poz. 902 ze zmianami /, skarbnik gminy jest zatrudniany na podstawie powołania.

Powoływanie skarbnika na wniosek Wójta Gminy  należy, zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 3 ustawy z dnia

8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym / Dz.U. z 2016 r., poz. 446 ze zmianami  /, do wyłącznej

właściwości rady gminy. Po odwołaniu dotychczasowego skarbnika gminy ze względu na przejście na

emeryturę, Wójt Gminy zwrócił się z wnioskiem o powołanie na stanowisko Skarbnika Gminy Pani

Renaty Fąferek , która posiada kwalifikacje i doświadczenie wymagane ustawą. Wójt Gminy projekt

uchwały odczytał. 

 Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 11 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXX/303/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Następnie Wójt  Gminy powiedział, że nie jest to ostatnie spotkanie z Panią Elżbietą bo niedługo

będzie niespodzianka tylko jeszcze nie wiadomo na której sesji. Następnie zwrócił się do Pani Renaty

Fąferek 

Otrzymanie  awansu  to  wspaniały  moment  w  życiu.  Należą  się  Pani  serdeczne  gratulacje.

Cieszymy się, że po tylu latach ciężkiej pracy został doceniony Pani codzienny trud i poświęcenie.

Gratulujemy  awansu  na  stanowisko  Skarbnika  Gminy  Lubasz.  Dziś  Rada  Gminy  Lubasz  uchwałą

Nr  XXX/303/2017 powierzyła  Pani  tę zaszczytną,  ale i  bardzo odpowiedzialną  funkcję.  Jesteśmy 

pewni, że nowe stanowisko otworzy przed Panią cały szereg nowych możliwości i pozwoli na dalszy

rozwój zawodowy.

W imieniu społeczności samorządu Gminy Lubasz składamy Pani  serdeczne życzenia powodzenia, by

w dalszym ciągu towarzyszyło Pani szczęście, zadowolenie, dobre samopoczucie, a ten udany start

był  zapowiedzią kolejnych sukcesów. Pragniemy by z chwilą objęcia  stanowiska  Skarbnika Gminy



Lubasz towarzyszyło Pani moTo " że celem samorządu jest przede wszystkim realizowanie dobra

wspólnego i troska o to, by było ono rzeczywiście wspólne, dostępne dla każdego.” 

Renata Fąferek – podziękowała za zaufanie jakim została obdarzona i obiecała, ze dołoży wszelkich

starań, aby było przynajmniej jak dotychczas. 

Nowa Pani Skarbnik otrzymała kwiaty i gratulacje od zebranych. 

Wójt  następnie wręczył nominację na Z-cę Skarbnika Pni Luizie Piątek z dniem 30 września br. 

Zamykając  obrady  XXX  sesji  Przewodnicząca  Rady  Gminy  zaprosiła  wszystkich  na  poczęstunek

w imieniu Pani Elżbiety oraz na tort i symboliczną lampkę wina w imieniu samorządu. 

Sesja zakończyła się o godz. 15:05

Protokołowała  Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad   Magdalena Janc - Węglewska 


